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Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

ЗеленА светлинА ЗА 
детскАтА БолницА

Атанасовско езеро и солниците 
пред опасност от бедствие
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в непреживяното  
и неслучилото се  
също има опит

Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 6 декември

да нарисуваш пеликан - един 
от новите символи на Бургас

стр. 15

Зумпаловата 
къща в Айтос 
е проектирана 

от тоскани

две министерства мълчат

спешно 
се търси 
решение!

в БургАс

Георги РУСИНОВ

Община Бургас ще тегли заем от 12 800 000 евро за из-
граждането на детската болница. Това реши Общински 
съвет – Бургас на редовното си заседание за ноември. 
Докладната на кмета Димитър Николов предизвика де-
бат в залата, в който участие взеха почти всички поли-
тически сили в местния парламент.2-3u

4 общината ще тегли заем от 
над 12 млн. евро за нея 

4 димитър николов: някой луд 
кмет след мен може и да осигури 
25 млн. лева собствени средства и  

да вдигне данъците 7 пъти
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кметът на созопол тихомир Янакиев: 

Условията и качеството  
на живот в общината  
продължават да бъдат мой приоритет
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Георги РУСИНОВ

Община Бургас ще те-
гли заем от 12 800 000 
евро за изграждането 
на детската болница. 
Това реши Общински 
съвет – Бургас на редов-
ното си заседание за 
ноември. Докладната на 
кмета Димитър Николов 

предизвика дебат в за-
лата, в който участие 
взеха почти всички по-
литически сили в мест-
ния парламент.

Основните въпроси на 
опозицията бяха около 
самия кредит и възмож-
ностите на друго финан-
сиране, както и участие-
то на други общини в 

проекта, тъй като дет-
ската болница ще об-
служва четири области 
– Бургас, Сливен, Ямбол 
и Стара Загора. Замест-
ник-кметът Красимир 
Стойчев подробно отго-
вори за механизмите, 
по които се работи и се 
водят преговорите с ЕС.

Предложение на Иван 

4 Общината ще тегли заем от над 12 
млн. евро за  нея 

4 Димитър Николов: Някой луд кмет 
след мен може и да осигури 25 млн. 
лева собствени средства и да вдигне 
данъците 7 пъти

Димитър Николов

Така изглежда проектът на бъдещото лечебно заведение

Дона МИТЕВА

В социалната мрежа 
майка се жалва, че не е 
достатъчно топло в дет-
ската градина. Радиатори-
те работели през един, и 
то на степен 1-2 и когато 
павилионът е краен, било 
осезаемо по-студено. 
Чрез общински съветник 
майката се интересува 
след като се повишиха це-
ните каква е разбивката и 
колко се отделя в лева за 
храноден на дете. Тя дава 
пример, че се дава на де-
цата в един ден доматена 
супа, прясно зеле и филия 
с лютеница, питайки се да-
ли е здравословно.

Веселина Таралова, ди-
ректор дирекция „Образо-
вание и демографски въ-
проси“ в Община Бургас 
коментира оплакването 
така: „Нито един директор 
на детска градина, които 
са много отговорни хора, 
не е сигнализирал, че има 
проблем или че има ава-
рия в отоплението. Нека 
родителите да кажат 
конкретно за къде става 
дума, за да отида на място 
и да проверя. Иначе няма 
как да помогнем. Изобщо, 
да се реагира адекватно. 

Радваме се, когато има 
родители, които със сигна-
лите си ни помагат. Що се 
отнася за хранодена – 
много е различно, защото 
продуктите са много скъ-
пи. Ние не гледаме колко е 
храноденът като сума, по-
скоро се гледа менюто. 
Зареждат се добри проду-
кти“, коментира тя.

Георги РУСИНОВ

Електрическите тротинетки влизат 
в общинската Наредба за обществен 
ред и сигурност. Това реши Общин-
ски съвет – Бургас. 37 съветници под-
крепиха предложените промени, че-
тирима се въздържаха и само един 
гласува „против“. Докладната бе ши-
роко дискутирана както в комисиите 
към местния парламент, така и сред 
обществото.

Тя обаче бе приета след нанесени 
корекции от Правната комисия, кои-
то касаят изчистване на текстове, за 
да не преповтарят Закона за движе-
ние по пътищата. Това бе основното 
притеснение на голяма част от об-
щинските съветници, тъй като това би 
означавало възможност Наредбата 
да бъде атакувана в съда.

Единият от вносителите – Николай 
Стоянов, бе доволен, че темата е пре-
дизвикала широк обществен инте-
рес.

„В някои комисии се подкрепи 
предложението, други чакаха да ви-
дят какво ще реши Правната коми-
сия. Проблемът съществува и ние 
трябва да вземем решение. Въпрос 
на време е да стане някой сериозен 
инцидент. Имаме задължението да 
полагаме грижи за безопасността и 
здравето на жителите на Бургас. Не-
ка положим основата за разрешава-
не на проблема“, призова той.

Манол Тодоров заяви, че неговите 
притеснения са били именно свърза-
ни с преповтаряне на текста от зако-
на.

„Единственото ми притеснение бе-
ше да не се атакува наредбата, както 
стана с наредбата за инвалидните 
места. Както разбрах обаче, в Прав-
на комисия са изчистени нещата, за 
да не се повтаря законът. Не е въ-
прос на време да се случи инцидент, 
а е чист късмет, че не се е случило. 
Ще подкрепя докладната. Липсата на 
контрол обаче е проблем. Трябва да 
се правят акции, както е с велосипе-
дите“, уточни общинският съветник.

Тодор Йосифов изтъкна, че безо-
пасността на бургаските граждани 
трябва да е приоритет, независимо 
дали става въпрос за пешеходци, или 
водачи на тротинетки.

„Този проблем не е само на Бур-
гас, а на цялата страна. Не трябва да 
се разделят велообществото и граж-
даните. Не можем да застанем срещу 
развитието и иновациите, а трябва да 
намерим решение. Не виждам про-
блем местната власт да търси реше-

ние на този конфликт. Бургас има 
достатъчно изградени велоалеи. Ред-
но е и народните ни представители 
да подемат законодателни промени“, 
коментира Йосифов.

Председателят на Правната коми-
сия Иво Баев на свой ред посочи, че 
УКОРС не си върши работата.

„Те считат, че нямат право да гло-
бяват нарушители с тротинетки. Ня-
мам никакви обвинения към тях, но те 
трябва да знаят какъв е законът. За-
това предлагам да направим една 
широка среща, на която да им обяс-
ним и да дискутираме тази тема“, ка-
за той.

Стоян Грозев и председателят на 
Транспортната комисия Ева Михале-
ва също се съгласиха, че са необхо-
дими законодателни промени. Пър-
вият каза, че според него електриче-
ските тротинетки на пътното платно 

трябва да се управляват само от во-
дачи над 18 години. Ева Михалева до-
бави, че превенцията и контролът са 
много важни и че с тази наредба би 
следвало да се помогне по пробле-
ма.

Председателят на Комисията по 
обществен ред и сигурност и замест-
ник-председател на Общински съвет 
– Бургас Живко Господинов припом-
ни, че този проблем по „Алексан-
дровска“ го е имало много преди по-
явата на тротинетките, а именно с ве-
лосипедите.

„Ежеседмично има инциденти по 
„Александровска“. Законът добре ре-
гулира движението на тротинетки и 
колела, но липсата на контрол е 
факт. Като шофьор се притеснявам 
да не ми налети някой на пешеходна 
пътека. Като дете съм блъскан, синът 
ми е блъскан също. Преповтаряйки 

закона, няма да променим нищо. 
Липсата на контрол е много по-голе-
мият проблем“, коментира той.

Иван Иванов обяви, че от СЕК ще 
подкрепят докладната записка, тъй 
като смятат, че проблемът е серио-
зен.

„Но смятаме, че трябва да се пред-
ложи и алтернатива на тези превозни 
средства. Те няма да изчезнат. Зато-
ва можем да сме пионери в тази по-
сока и да търсим начин да се прид-
вижват спокойно и безопасно“, до-
пълни общинският съветник.

Председателят на Общински съвет 
– Бургас проф. Севдалина Турманова 
обяви дебата по проблема за ползот-
ворен.

„Проблемът ескалира и има необ-
ходимост ние да се намесим и взе-
мем решение. От друга страна е за-
коновата делегация, която ние имаме 
да правим тези промени. Общински 
съвет може да вземе единствено две 
решения – да намалим скоростта им 
на придвижване, което и правим – от 
25 на 20 км/ч и да определим реда за 
индивидуално паркиране на троти-
нетките. Наясно сме, че с това си ре-
шение може да бъде атакувана на-
редбата ни от Прокуратурата. Затова 
ви предлагам да излезем с деклара-
ция за законодателни промени чрез 
нашите депутати и чрез сдруженията 
на общините и общинските съвети. 
Видно е, че промени са необходими и 
належащи“, обясни тя.

Другият от вносителите – Георги 
Дракалиев, започна с това, че такива 
промени, каквито те са предложили в 
наредбата, вече има в Община Пле-
вен и там не са атакувани в съда.

„Искам да успокоя всички, че зако-
нов текст, преповторен в наредба, не 
го прави незаконосъобразен. Имаме 
други текстове в наредби, които пов-
тарят закони. Съкратихме предлага-
ните промени в Наредбата все пак. 
Относно тротинетките на LIME – Об-
щината още в началото е направила 
съобщение, че могат да се движат 
единствено по велоалеи и в най-дяс-
ната част на движението. Важно е 
поставянето на пътните знаци, защо-
то не всички разбират, че знакът за 
пешеходна зона, означава, че е заб-
ранено за велосипеди например. А 
те са още по-опасни, защото са по-
тежки и се движат по-бързо. С това 
приемане на наредбата се надявам 
общинските служители да си вършат 
спокойно работата и да не се притес-
няват, че актовете ще бъдат обжалва-
ни“, каза той.

Решено: Електрическите тротинетки 
влизат в общинска наредба

Общината: Нека 
кажат конкретно 

къде, за да проверим

Николай Стоянов (вляво) и Георги Дракалиев

Тодор Йосифов Ева Михалева

Родители се 
жалват  

от отопление 
и храна  

в забавачка
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детската болница в Бургас
Иванов кредитът да се 
осигури чак след 100% 
финансиране на проек-
та, не бе прието. 41 гла-
суваха „за“ цялата до-
кладна, а 2 се „въздър-
жаха“.

Кметът Димитър Нико-
лов пък обяви детската 
болница като топ проект 
за България, а не само 
за Бургас.

„Структурата, обхва-
тът и дейностите са из-
цяло синхронизирани с 
националната детска 
болница. Тежките слу-
чаи ще бъдат поемани 
от националната, но 
всичко останало ще е от 
нашата – за 4 области. 
Искането кредитът да 
се спре, докато не се 
осигури следващо фи-
нансиране, е малко не-
логично. Очакваме уп-
равляващият орган да 
получи финансиране. 
Няма проект в Европа, 
който реализира прихо-
ди и да няма съучастие 
от страна на изпълните-
лите. Този проект ще ге-
нерира приходи – той 
ще е по Здравна каса и 
евентуално по програ-
ми на МОН, когато ста-
не университетска бол-
ница. Не вярвам Общи-
на Бургас да има кешо-

ви наличности от 25 
млн., за да осигурим фи-
нансиране без кредит. 
Това означава да се 
вдигнат данъците 7 пъ-
ти. Освен ако няма ня-
кой луд кмет на мое мяс-
то и да са му изпили мо-
зъка с глупости. От Ев-
ропейската банка с же-
лание осигуряват този 
кредит. Ние нямаше да 

се справим в подготов-
ката на този проект без 
помощ на банката. В 
момента екипът на бан-
ката се грижи за този 
проект и осигурява мо-
ниторинга по него. Ос-
новната цел на втората 
грантова схема ще е 
контролът по строител-
ството, подготовката на 
специалисти, осигуря-

ването на техника и апа-
ратура. Включително и 
специалисти от Европа 
ще се командироват в 
Бургас. Това партньор-
ство за нас е изключи-
телно важно. Оказва се, 
че част от апаратурата 
все още се произвежда 
и се чака да навлезе в 
здравеопазването. На-
шите деца ще получат 

най-квалифицираната 
здравна грижа. Ние сме 
в дълг към нашите деца. 
В Югоизточна България 
процентът на детска 
смъртност е най-висок. 
Навярно и в целия ЕС. 
Чест прави на всички, 
които подкрепят проек-
та. Болницата ще стар-
тира изграждането, ко-
гато всичко около фи-
нансирането е ясно, за-
щото е много отговорен 
и изключително сложен 
и прецизен технически 
проект. Направили сме 
искане за целево фи-
нансиране и от държав-
ния бюджет. Но няма 
как да минем и без този 
кредит. Няма как да 
стартира изобщо проек-
тът. Мислите ли, че ако 
получим 100% финанси-
ране от държавата, ще 
подпиша поемането на 
този кредит?“, подроб-
но отговори на въпроси-
те от зала градоначал-
никът.

Той обясни също така, 
че други общини ще се 
включат към големия 
проект. Сливен напри-
мер ще изгражда едини-
ят от трите центъра за 
долекуване. Малко Тър-
ново има бивш санато-
риум.

КРИМИ

Блъснаха 
рускиня на 
пешеходна 
пътека в 
Свети Влас

28-годишна руска граж-
данка е била блъсната на 
пешеходна пътека в Свети 
Влас, съобщиха от пресцен-
търа на ОДМВР-Бургас. 
Инцидентът е станал на улица 
„Свети Власий“ пред магазин 
„Меркурий“. Тогава „Опел 
Комбо“, управляван от 69-го-
дишен български гражданин, 
отнема предимството и блъс-
ка рускинята, докато преси-
ча. Жената е с контузия на 
гръдния кош, без фрактури и 
без опасност за живота и е 
приета за наблюдение в 
УМБАЛ-Бургас.

Разкриха 
кражба на 
велосипед

Служители от Районно 
управление - Несебър са уста-
новили извършителя на краж-
ба на велосипед, собственост 
на 46-годишен мъж от Сливен, 
съобщиха от пресцентъра на 
ОДМВР-Бургас. Кражбата е 
извършена в Свети Влас от 
дворно място зад хотел 
„Палацо“. Крадецът е 14-го-
дишен криминално проявен 
младеж от котленското село 
Градец. Откраднатият вело-
сипед е намерен и върнат на 
собственика. 

Спипаха 
дилър в 
дома му

27-годишен криминално 
проявен и осъждан бургаз-
лия е арестуван за притежа-
ние на наркотици, съобщиха 
от пресцентъра на ОДМВР-
Бургас. Служители на 
Четвърто районно управле-
ние – Бургас извършили пре-
търсване в дома му и иззели 
осем свивки канабис, буркан 
с канабис и електронна везна. 
Бургазлията е задържан с 
полицейска заповед за срок 
до 24 часа. Работата по слу-
чая продължава.

Всички политически сили в местния парламент се обединиха около важността 
на детската болница

Решено: Електрическите тротинетки 
влизат в общинска наредба

Георги РУСИНОВ

Двама рибари изчезнаха 
в езерото Мандра посред 
нощ. На 28.11.2022 г., около 
6:00 часа сутринта в Чет-
върто районно управление 
– Бургас е получено съоб-
щение за изчезването на 
44-годишния Ивелин Тодо-
ров от Средец и на 47-го-
дишния Петър Петров от 
Бургас. Двамата влезли в 
езерото с надуваема ри-
барска лодка около 23:00 
часа на 27.11.2022 г. 

Незабавно бе сформи-
ран екип от служители на 
Четвърто районно упра-
вление – Бургас, група „Из-
дирване” при отдел „Кри-
минална полиция” при ОД-
МВР - Бургас, сектор „Спа-
сителни оперативни дей-
ности” към Регионална ди-
рекция „Пожарна безопас-
ност и защита на населе-

нието” и ИАРА – Бургас. 
Районът около езерото 
Мандра бе претърсен об-
стойно, но не бяха открити 
никакви следи нито от ри-
барите, нито от лодката 
им.

На следващия ден – 
29.11.2022 г., бе открита 
лодката, с която мъжете 
са влезли в езерото, но от 
тях нямаше и следа. Тя бе 
открита на около киломе-
тър и половина от предпо-

лагаемото място, откъдето 
двамата са влезли в Ман-
дра. Отново бе извършен 
оглед на брега, където е 
открита лодката, но без 
успех. И общинският тер-
модрон се включи в из-

дирването, както и множе-
ство доброволци. 

В ефира на Нова ТВ на-
чалникът на УКОРС към 
Община Бургас Веселин 
Василев заяви, че и водо-
лази от „Гранична поли-
ция“ ще се включат в тър-
сенето. Димитър Петков 
от ИАРА пък добави, че 
ще се използва и сонар, 

който сканира дъното. За-
ради лошото време обаче 
водата е изключително 
мътна и видимостта е поч-
ти нулева. 

До редакционното при-
ключване на броя на „Чер-
номорски фар“ двамата 
мъже все още не бяха от-
крити.

„Черноморски фар“

Спазвайки традицията, 
Община Бургас подготвя 
хиляди порции рибен кур-
бан, който ще бъде разда-
ден безплатно на Никул-
ден за здраве и берекет. 
Ще бъде сготвена богата 
чорба. В нея ще има са-
фрид, чернокоп, паламуд и 
скумрия. Ще се раздават 
още риба на скара и по ча-
ша вино.

Всички изброени долу 
пунктове ще започнат да 

раздават рибния курбан от 
11 часа на 6 декември, с 
изключение на този в „Ме-
ден рудник“. Той ще зара-
боти в 12 часа:

* До Часовника в ЦГЧ
* До Компаса в ЦГЧ
* к-с „Меден рудник“ – 

парково пространство 
между бл. 46-51

* Магазия 1 в Порт Бур-
гас,

* Културно-туристиче-
ски комплекс „Ченгене 
скеле“

Рибари изчезнаха в Мандра посред нощ

Рибен курбан ще раздават на 5 места в Бургас 



Силвия ШАТЪРОВА

Огромен проблем стои 
над Атанасовско езеро, 
Солниците и тази част на 
града - при всеки по про-
дължителен и обилен дъжд 
тегне опасност водите да 
залеят езерото и солници-
те, защото каналът, кой-
то изтласква дъждовна-
та вода на комплексите 
„Зорница“, „Изгрев“, ця-
лата промишлена зона на 
Пети километър, новите 
локални платна в посока 
София и новият Северен 
обход трябва да бъдат из-
помпени. Обемът от дъж-
довна вода на всеки нов 
обект се увеличава, засе-
га изпомпването й се из-
вършва от частното дру-
жество „Черноморски 
солници“, но това не е ре-
шение. Притесненията са 
освен за екологична ка-
тастрофа на системата - 
и за бедствие. 

Преди време каналът 
е прехвърлен от частни-
ка на Областна управа 
с обещание той да бъде 

прехвърлен на Община 
Бургас и да се търси ре-
шение. До този момент 
такова няма (Виж при-
чините в отговора на об-
ластния управител на 
стр. 5).

Спешно трябва да се 
вземат мерки това да се 
направи, урбанизация-
та на града продължава, 
около новия път започ-
ват да се изграждат нови 
сгради. Водният натиск 
ще е голям и съществува-
щата отводнителна систе-
ма няма да може да пое-
ме водата и тя ще навле-
зе в Атанасовско езеро, 
ще наруши солодобива и 
екологична екосистема. 

„Колкото са повече ва-
лежите, толкова повече 
е натискът. Провеждани 
са срещи, водим упорита 
кореспонденция, но няма 
отговор по проблема“, за-
яви по време на общест-
вен съвет за Атанасовско 
езеро изпълнителният ди-
ректор на „Черноморски 
солници“ АД Николай 
Пиронков.

Чф4 2-5 ДЕКЕМВРИ 2022

Атанасовско езеро и  Спешно се търси 
решение!

Дъждовната вода на целия 
район се стича в езерото 
при по-голям валеж
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Георги РУСИНОВ

Последното земетресе-
ние в Турция е активирало 
допълнително свлачището 
край „Сарафово“. Това за-
яви заместник-кметът инж. 
Чанка Коралска на сесията 
на Общински съвет – Бургас. 
Местният парламент раз-
гледа извънредна докладна 
записка от кмета Димитър 
Николов по проблема. В нея 
той предлага да се отпуснат 
средства за проучвателни и 
проектни дейности за укреп-
ване на свлачището.

„Вече една година не на-
мираме решение за про-
блема. Комуникацията 
бе трудна с „Геозащита“ 
и  М и н и с т е р с т в о т о . 
Министърът на регионално-
то развитие бе на място и се 
увери, че проблемът е сери-
озен. Разбрахме се и постиг-
наха споразумение да се из-
върши геоложко проучване. 
Сега се оказва, че заради 
последното земетресение 
в Турция допълнително са 
се активирали процесите, 
затова трябва да направим 
ново проучване. Имаме под-
крепата на Министерството 
и областния управител“, за-
яви Коралска.

40 000 лева са необходими 
за целта. Общински съвет – 
Бургас подкрепи докладна-
та с 44 гласа „за“.

Последното земетресение  
в Турция е активирало свлачището  

край „Сарафово“

З А П О В Е Д
№ 604 / 25.11. 2022 г.

 На основание чл.44 ал.1 т.7 от ЗМСМА,чл.35 
ал.1 от ЗОС, чл.88 от НРПУРОИ, протоколно ре-
шение № 291 прието на 36-то заседание на 
Общинския Съвет гр.Сунгурларе, проведено на 
28.09.2022 г.

З А П О В Я Д В А М : 
І. Откривам процедура за провеждане на публи-

чен търг с явно наддаване за продажба на недви-
жим имот частна общинска собственост в Община 
Сунгурларе, обл.Бургас, както следва:

 Недвижим имот – частна общинска собственост, 
находящ се в с.Везенково, обл. Бургас, а именно: 
самостоятелен обект – Магазин № 2, находящ в 
югоизточната част на първи етаж на масивна двуе-
тажна търговска сграда със застроена площ 57,23 
кв.м., състоящ се от зала за посетители и склад, 
ведно с принадлежащите ид.части от общите час-
ти на сградата и от правото на строеж върху об-
щински УПИ ХІ, отреден за ресторант и магазин в 
квартал 9 по ПУП на селото, целият с площ 717 
кв.м., актувана с АЧОС № 4057/22.01.2020 г., при 
начална цена 25484.00 лв. /двадесет и пет хиляди 
четиристотин осемдесет и четири лева /.

 ІІ. Утвърждавам тръжна документация за имота 
както следва: заявление за участие, заявление за 
липса на задължения към Общината, декларации -2 
броя, проекто – договор, копие от скица, копие от 
акт за собственост, копие от лицензирана оценка , 
копие от заповедта за търга, копие от решение на 
Общинския съвет и копие от данъчна оценка.

 ІІІ. Цена на един комплект тръжни документи 0,2 

% от стойността на началната тръжна цена на обек-
та, не по-малко от 50 лв. без ДДС, съгласно при-
ложение по чл. 47, раздел ІІІ точка 2 от Наредба 
за определяне и администриране на местните так-
си и цени на услуги на територията на Община 
Сунгурларе, платими в касата на Общината и се 
получават в стая № 6, І-ви /над партер/ етаж на 
Община Сунгурларе.

 ІV. Депозитна вноска за участие в търга е 20% 
от началната тръжна цена на всеки имот и се вна-
ся в касата на Общината или по банков път по 
сметка BG 86 UNCR 70003321757314, Уникредит 
Булбанк АД :UNCRBGSF

 V. Оглед на имота – предмет на търга се извърш-
ва всеки работен ден с

представител на общината или кметствата, след 
закупуване на тръжната документация.

 VІ.Търгьт ще се проведе на 15.12.2022 г. от 
11.00 часа в заседателната зала на Общината, І-ри 
/над партер/, по реда на обявените имоти.

 VІІ.Документи за участие в търга се приемат до 
12.00 часа на 14.12.2022 г. в деловодството на 
Община Сунгурларе, партерен етаж, в запечатан 
непрозрачен плик, адресиран и подпечатан.

 VІІІ. Собствеността върху предмета на търга се 
прехвърля след окончателното заплащане на пред-
ложената цена, данък прехвърляне – съгласно чл. 
35 ал. 2 от НОРМДТ на Община Сунгурларе , стой-
ността на разходите, направени от Общината за из-
готвянето на оценките, платими в седемдневен срок 
от датата на получаване на писмено уведомление, 
с което му предлага сключването на договор.

Д-Р ГЕОРГИ КЕНОВ : п.
 /Д-р Георги Кенов/ 

Спас Узунов за предизвикателствата пред екоси-
стемата

Атанасовско езеро



„Черноморски фар“

Областният управител с 
писмо изх. № 91-04-9/01.09.2022 
г. е сезирал министъра на 
околната среда и водите и 
министъра на регионалното 
развитие и благоустройство-
то за необходимостта от реа-
лизация на проект за отвеж-
дане на атмосферните води 
от южния охранителен ка-
нал на Атанасовско езеро в 
Черно море. В изложение-
то е посочено, че в Областна 
администрация Бургас са по-
стъпили писма вх. № 26-00-
606/ 18.07.2022 г. и последва-
що писмо вх. № 26-00-606 (1)/ 
23.08.2022 г. от „Черноморски 
солници“ АД, в които за по-
реден път се поставя пробле-
мът с отвеждането в морска-
та акватория на постъпващи-
те в южния охранителен канал 
на Атанасовското езеро ат-
мосферни води. В писмото се 
излагат подробно обстоятел-
ствата, водещи до завишаване 
обема на директно и индирект-
но заустените в охранителния 
канал сладки води от водос-
бора на езерото и необходи-
мостта те да бъдат отведени в 
Черно море гравитачно, пред-
вид недостатъчния капацитет 
на изградената през 30-те го-
дини на ХХ в. помпена систе-
ма. Подчертава се, че навли-
зането на сладки води наруша-
ва екологичното равновесие в 
Атанасовското езеро, което е 
обявено за резерват и е вклю-

чено в списъка с международ-
но значение по Рамсарската 
конвенция за опазване на 
влажните зони.

Поставените от дружество-
то проблеми са били предмет 
на многократни проверки и 
кореспонденция между ком-
петентните институции, но до 
момента не е намерено адек-
ватно и финансово обезпе-
чено решение, гарантиращо 
опазването на поддържан ре-
зерват „Атанасовско езеро“. 
Съществуващата ситуация е 
обсъдена на работна среща, 
проведена на 22.10.2020 г. в 
сградата на РИОСВ Бургас, 
за която МОСВ е информира-
но със съвместно писмо изх. 
№ ПД-1130 (18)/ 11.11.2020 г. на 
РИОСВ Бургас и изх. № 05-01-
94/ 11.11.2020 г. на БДЧР. На 
срещата е взето решение да 
се реализира проект за гра-
витачно отвеждане на води-
те от Южния охранителен ка-
нал на Атанасовското езе-
ро в акваторията на Черно 
море съгласно представен от 
„Черноморски солници“ АД 
идеен проект, предвиждащ 
изграждане на два успоредни 
тръбопровода в ПИ с иденти-
фикатор 07079.622.12 по КККР 
на град Бургас (публична дър-
жавна собственост), достига-
щи до подходяща точка на вли-
ване в морската акватория. 
Представителят на Община 
Бургас инж. Чанка Коралска 
– заместник-кмет по строител-
ство, инвестиции и регионално 

развитие, е поела ангажимент 
проектът да се реализира от 
Община Бургас след безвъз-
мездно прехвърляне правото 
на управление върху имота и 
изграденото в него съоръже-
ние по реда на Закона за дър-
жавната собственост (ЗДС). 
Така взетото решение е съ-
образено със законово вме-
нените функции на Общината 
по изграждане и поддържане 
на обслужващата население-
то ВиК инфраструктура, отчи-
тайки факта, че в охранител-
ния канал на Атанасовското 
езеро се вливат индиректно 
(чрез реки и дерета) отводни-
телни канализационни систе-
ми на урбанизирани терито-
рии на гр. Бургас.

В изпълнение на взетите на 
срещата решения областният 
управител на област Бургас е 
подписал договор за приемане 
на дареното от „Черноморски 
солници“ АД съоръжение, ут-
върдил е акт за публична дър-
жавна собственост за позем-
лен имот с идентификатор 
07079.622.12 по КККР на гр. 
Бургас и е отправил предло-
жение до МРРБ рег. № 04-00-
278/29.06.2021 год. за приемане 
на решение от Министерския 
съвет по чл. 15, ал. 2 ЗДС за 
безвъзмездно предоставя-
не на имота в управление на 
Община Бургас.

По направеното предложе-
ние e постъпило писмо изх. 
№ 90-04-306/ 15.09.2021 г. от 
МРРБ с искане да се уточ-

ни как след евентуално прех-
върляне на имота в управле-
ние на Община Бургас ще се 
уредят вещноправните отно-
шения по реализиране на ин-
вестиционния проект. В отго-
вор Областна администрация 
Бургас е представила станови-
ще, в което се пояснява, че по-
строеното в поземлен имот с 
идентификатор 07079.622.12 по 
КККР на град Бургас – публич-
на държавна собственост, ще 
стане държавна собственост 
по силата на чл. 92 от Закона 
за собствеността. В допъл-
нение е посочено също, че 
след приемане решението на 
Министерския съвет ще бъде 
сключен договор за управле-
ние между областния управи-
тел на област Бургас и Община 
Бургас с клауза, изрично опре-
деляща реализирания в имота 
строеж като публична държав-
на собственост. Така направе-
ните уточнения и уверения не 
са възприети като достатъчни 
от страна на МРРБ и с послед-
ващо писмо рег. № 90-04-306/ 
22.03.2022 г. на заместник-ми-
нистъра на регионалното раз-
витие и благоустройството 
г-жа Деляна Иванова отново 
е поискано становище как ще 
се уредят вещноправните от-
ношения за реализиране на 
строителството между общи-
ната и областния управител 
на област Бургас. 

С цел финализиране на 
преписката Областна адми-
нистрация Бургас е отправи-
ла до Община Бургас предло-
жение за сключване на спо-
разумение за съвместно въз-
лагане на проектните и стро-
ителните дейности по реда на 
Закона за обществените по-
ръчки, в което са указани ета-
пите на реализация на проек-
та и отношенията между дър-
жавата и Община Бургас по 
време на строителството и 
след него. С писмо изх. № 06-
00-77(7)/11.02.2022 г. Община 

Бургас отказва да подпише 
предложеното споразумение 
с аргумент, че няма предос-
тавени права върху имота и 
поради това не може да пое-
ме задължение за разходване 
на средства от общинския бю-
джет и/ или привлечени сред-
ства за реализиране на про-
екта. С писмо изх. № 08-00-38 
(2)/ 13.06.2022 г. Областна ад-
министрация Бургас е отпра-
вила повторно предложение 
за сключване на споразуме-
ние с условие то да прояви 
своето действие при взето ре-
шение от Министерския съвет 
за предоставяне на ПИ с иден-
тификатор 07079.622.12 в упра-
вление на Община Бургас, но 
това предложение също не е 
прието от Общината.

Видно от изложеното, 
Областна администрация 
Бургас е инициирала прило-
жимата законова процеду-
ра и е предложила вариан-
ти за финализирането й в съ-
ответствие със становищата 
на засегнатите институции. 
Изграждането на необходими-
те съоръжения за отвеждане 
на атмосферните води от ох-
ранителния канал в аквато-
рията  на Черно море е извън 
функционалната компетент-
ност на областния управител 
и не е обезпечено с експертен 
и финансов ресурс, поради ко-
ето не може да бъде реализи-
рано от Областна администра-
ция Бургас. Както е посочено в 
писмото на „Черноморски сол-
ници“ АД, увеличените разхо-
ди на дружеството за изпомп-
ване на водите са резултат 
от завишените вследствие на 
урбанизацията водни количе-
ства, което по никакъв начин 
не е обвързано с дейността 
на Областна администрация 
Бургас. Областният управи-
тел не е собственик на мрежи-
те за отводняване на урбани-
зираните територии, не е из-
давал разрешения за зауства-

не на постъпващите в охрани-
телния канал директно и инди-
ректно води от водосбора на 
езерото и не е компетентен да 
контролира техния обем, с ог-
лед на което липсват основа-
ния ведомството да се анга-
жира финансово с разходите 
за отвеждането им в морска-
та акватория.

Съгласно чл. 10, ал. 1, т. 1 от 
Закона за водите държавна-
та политика, свързана с дей-
ностите по експлоатация, из-
граждане, реконструкция и мо-
дернизация на канализацион-
ни системи и съоръжения за 
предпазване от вредното въз-
действие на водите в грани-
ците на населените места, се 
осъществява от министъра на 
регионалното развитие и бла-
гоустройството.

Съгласно чл. 46 от Закона за 
защитените територии МОСВ 
осъществява управлението и 
контрола в защитените тери-
тории, включително възлага 
дейностите по поддържането 
и възстановяването на земите 
и водните площи в резервати-
те, представляващи защитени 
територии - изключителна дър-
жавна собственост. 

Предвид важността на по-
ставения проблем, застра-
шаващ екологичното равно-
весие в поддържан резерват 
„Атанасовско езеро“, и с ог-
лед заплахата от преливане 
на охранителния канал и наво-
дняване на прилежащите ур-
банизирани територии, моля 
съобразно предоставената Ви 
компетентност да предприе-
мете необходимите мерки за 
осигуряване безопасното от-
веждане на атмосферните и 
повърхностни води от водос-
бора на езерото в акватория-
та на Черно море.

P.S. Към дата 30.11.2022 
г. няма постъпил отговор в 
Областна администрация 
Бургас от МОСВ и МРРБ.

Сега при големи коли-
чества дъжд водата пре-
лива и навлиза неконтро-
лируемо в езерото.

Според специалисти е 
необходимо да се напра-
ви морско заустване на 
водите и едни 200 метра 
нов канал, който да из-
тласква дъждовната вода 
директно в морето.

„Знаем рисковете как-
ви са и спешно тряб-
ва да се направи, ина-
че рискуваме да се слу-
чи нещо лошо и за хора-
та“, заяви и Спас Узунов 
от Българска фондация 
„Биоразнообразие“.

По време на общест-
вения съвет от Община 
Бургас информираха, че 
за превенцията от навод-

нения през 2023 ще се из-
гради хидрометеорологич-
на станция близо до езе-
рото и ще има допълнител-
ни точки за мониторинг. 

Нови предизвикател-
ства предстоят с изграж-
дането на лодкостоян-
ка, която започна да се 
строи на паркинга до бун-
кера на солниците. Какво 
ще се случи с морски-
те течения и ще се пов-
тори ли негативният сце-
нарий от такива приста-
нища в кв. „Сарафово“ и 
Черноморец предстои да 
разберем, но за съжале-
ние вече е късно за ре-
акция, тъй като е минал 
периодът за обществено 
обсъждане и обжалване, 
казват еколози.

Сметище от 2500 
автомобилни гуми 
в северната част 
на езерото

Друг сериозен проблем 
са нерегламентирани-
те сметища на гуми око-
ло езерото, които непре-
къснато се увеличават и 
до момента няма намере-
но решение за огромно-
то сметище от над 2500 
гуми в северната част. 
Според Община Бургас 
сумата за изнасянето им 
е много висока, но пък е 
парадоксално как 3 го-
дини никой в държава-
та не може да реши този 
проблем – нито РИОСВ, 

нито Общината, нито 
дори Прокуратурата, коя-
то е алармирана. Община 
Бургас има 19 пункта, къ-
дето гражданите могат да 
изхвърлят по 4 гуми на го-
дина, но явно проблемът 
е във фирмите, които съ-
бират и изхвърлят огро-
мни количества. „Това 
е бомба със закъсни-
тел – сподели Владимир 
Димитров от „Зелена 
Странджа“ – защото ако 
се запалят гумите, за да 
се вади телта вътре, ще 
стане екологична ката-
строфа“. 

„Какво става с Плана 
за управление на резер-
вата?“ - попита Невен 

Каравасилев от ЛРД 
„Лебед“. Според него 
Планът трябва да бъде 
преработен и да се вне-
се наново в МОСВ, защо-
то сегашният актуализи-
ран план вече 5 години 
отлежава в МОСВ и не се 
приема, така че действа 
първият план от 2003 г., 
който БФБ е разработ-
вала. Големият проблем 
пред предложената акту-
ализация на ПУ е негова-
та неактуалност в конте-
кста на новите икономи-
чески, социални и еко-
логични условия, които 
са силно променени в 
сравнение с периода на 
разработване. Така тази 

актуализация, дори още 
невлязла в сила, вече е 
морално остаряла и не 
може да изпълни цели-
те за опазване на тери-
торията. 

Плановете за урбани-
зиране на южната част 
на езерото ще променят 
сериозно екосистема-
та, затова собственикът 
на „Черноморски солни-
ци“ сподели, че следва 
стриктно закона, за да се 
запази тази крехка сим-
биоза в Атанасовско езе-
ро. Наясно е с големия 
обществен интерес към 
територията и желанието 
на гражданите тя да бъде 
опазена. 

2-5 ДЕКЕМВРИ 2022Чф Тема на деня 5

солниците пред опасност от бедствие

Областният управител проф. Мария 
Нейкова е сигнализирала МОСВ и МРРБ 
4 Двете министерства и до момента мълчат 
4 „Ние не сме собственик и не сме издавали 
разрешения за заустване на обекти и не можем  
да контролираме техния обем“, се казва в 
позицията на Областна администрация
4 Общината не може да инвестира  
без да º се прехвърли имотът 

Общественият съвет обсъди основни проблеми пред езерото и солниците



„Черноморски фар“

Кметът Иван Алексиев 
проведе работна среща с 
д-р Франк Кванте – гене-
рален мениджър на „Фра-
порт Туин Стар Еърпорт 
Мениджмънт” АД – конце-
сионер на Летище Бургас 
и Летище Варна. Поводът 

за срещата бе възмож-
ността за осъществяване 
на целогодишни пасажер-
ски полети от и за Бургас.

„Всички ние, туристиче-
ските общини от област 
Бургас, оценяваме факта 
и виждаме усилията на 
„Фрапорт“ за развитието 
на трафика на летище Бур-

гас, но за съжаление това 
се случва активно само в 
летния сезон. През зим-
ните месеци полетите от и 
до Бургас са в пъти по-
малко за сметка на тези 
на летище Варна. А Бур-
гас е подходящо летище 
за полети почти през ця-
лата година – има много 

слънчеви дни и аеропор-
тът често се ползва за ка-
цане при невъзможност 
това да стане на другите 
летища.“ Това каза кметът 
Алексиев по време на сре-
щата и подчерта, че неза-
висимо от това, че летищ-
ният оператор е един и 
същ за двете летища, съз-

даването на конкурентна 
среда ще донесе много 
повече ползи както за 
двата региона, така и 
конкретно за туристиче-
ските браншове и местния 
бизнес, а и за самия лети-
щен оператор.

В отговор на поставени-
те искания д-р Франк 

Кванте пое ангажимент в 
началото на следващата 
година да се организира 
нова обща среща между 
представители на общи-
ните и бизнеса от Южно-
то Черноморие, на „Фра-
порт България“ и на някои 
от основните авиокомпа-
нии.

4 Той и Кирил

Съветници питат, 
администрацията отговаря

Кметът на Поморие Иван Алексиев 
настоява за целогодишни полети

„Черноморски фар“

В месеца на най-топлия 
семеен празник, Община 
Камено кани всеки да се 
включи в благотворителна 
кампания „Красива Коле-
да 2022 г.“.

Инициативата има за 
цел да зарадва 30 деца до 
7-годишна възраст от се-
мейства в затруднено по-
ложение с нови дрехи и 
играчки. За тази цел соци-
алните работници от Цен-
търа за общностно разви-
тие провеждат акция за 
събиране на нови или за-
пазени детски дрехи и иг-
рачки. Те могат да бъдат 
оставени в сградата на 
Община Камено на гише 
„Информация“ всеки дел-
ничен ден между 08:30 и 
17:00 часа, от 1 до 19.12.2022 
г. Желателно е дрехите да 
бъдат надлежно прибрани 
и опаковани в здрави тор-
би с надпис „Красива Ко-
леда“.

Нека зарадваме семей-
ствата на Камено за Ко-
ледните празници заедно!

Кампанията е част от 
дейностите по проект „Ин-
тегрирани услуги в под-
крепа на активното учас-
тие и социалното включ-
ване на маргинализирани 
общности на територията 
на община Камено" по 
Програма „Местно разви-
тие, намаляване на бед-

ността и подобрено включ-
ване на уязвими групи“, 
финансирана чрез „Фи-
нансовия механизъм на 
Европейското икономиче-

ско пространство 2014 – 
2021г.“, с подкрепата на 
ДГ „Слънце“, Pirin Holding 
AS и Фондация Областен 
ромски съюз.

Кампания за деца в нужда 
„Красива Коледа 2022 г.“ търси 
своите благодетели в Камено

Стра ни ца 6 2-5 ДЕКЕМВри 2022

ОбщинИ

„Черноморски фар“

Община Бургас е одобре-
на да бъде водещ партньор 
на проекта „Градове, за-
хранвани от слънцето. Да 
отключим слънчевия потен-
циал на Бургас и София. 
(Слънчеви градове)”, финан-
сиран от Европейската ини-
циатива за климата (EUKI). 
При изпълнението му тя ще 
си партнира със Столична 
община и Българска солар-
на асоциация.

Целта е създаване и при-
лагане на ефективни мерки 
и инструменти, които да 
улеснят гражданите, инсти-
туциите и представителите 
на бизнеса в градовете Бур-
гас и София при вземането 
на решение за инвестиране 
във фотоволтаични центра-
ли върху покривите на сгра-
дите, в които живеят, рабо-
тят или упражняват търгов-
ска дейност.

Ефективното взаимо-
действие между партньори-
те вече може да стартира, 

след като бургаският местен 
парламент подкрепи едино-
душно инициативата.

Основните дейности по 
проекта с участието на Об-
щина Бургас ще бъдат  

следните:
* Определяне на потенци-

ала на градовете Бургас и 
София за производство на 
слънчева енергия.

* Извършване на подходя-
що заснемане на територии-
те на Бургас и София от въз-
духа. Определяне на броя 
панели на база заснемане и 
обработка на информация-
та.

* Актуализиране на енер-
гийните стратегии на двата 
града въз основа на новата 
информация.

* Разработване на пуб-
лична дигитална платформа. 
Синхронизиране на инфор-
мацията в ГИС платформа 
със свободен достъп.

* Създаване на лесен за 
употреба модул, където все-
ки ползвател след избиране 
на покривно пространство 
може да види информация 
за:

- Броя на панелите, които 

могат да се поставят;
- Количество енергия, коя-

то би могла да се генерира;
- Количество собствено 

потребление, което може да 
се покрие със слънчева 
енергия;

- Години за възвръщане 
на инвестицията и др.

* Обучения за разяснява-
не на условията за канди-
датстване с проекти за 
ВЕИ.

* Техническа помощ за 
граждани. Изготвяне на на-
ръчник за изпълнение на 
фотоволтаична централа (от 
идеята до въвеждането в 
експлоатация).

* Създаване на енергиен 
офис за предоставяне на 
административна и техниче-
ска помощ на граждани и 
бизнес, свързана с енергий-
на ефективност и ВЕИ. 
Предстои откриването му 
още през следващата сед-
мица. 

Пред ръководството 
на Летище Бургас

Да се знае от всеки изгодно ли е да поставиш слънчеви панели
Заснемат покривите на Бургас



С изложение на местни 
производители и дегуста-
ция на продукти, произ-
ведени на територията на 
община Айтос, на 1 декем-
ври 2022 г. СДРУЖЕНИЕ 
С НЕСТОПАНСКА ЦЕЛ 
"МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА 
ГРУПА- Айтос откри ДВУД-
НЕВЕН ПРАЗНИК на мест-
ната общност. Празникът е 
под наслов „Пътят на общ-
ността“ и се осъществява 
с подкрепата на Община 
Айтос. Целта на събитие-
то е да популяризира ре-
зултатите от дейността на 
сдружението.

Общностният територи-
ален празник „Креатив-
ни пространства“ беше 
открит в залата на Воен-
ния клуб в Айтос. Кме-
тът на община Айтос Ва-
сил Едрев даде офици-
алния старт. "Стратегия-
та на МИГ-Айтос за Воде-
но от общностите местно 
развитие беше одобрена 
през 2016 година, с финан-
сов ресурс за местни про-
екти в размер на 3 000 000 
лв. по мерките на Програ-
мата за развитие на сел-
ските райони. Създадохме 
МИГ-Айтос с ясната цел да 

бъде в помощ на местна-
та общност - на местните 
производители, на земе-
делците, на малкия и сред-
ния бизнес, на неправи-
телствените организации. 
Което означава - в полза 
на гражданите и територи-
ята на община Айтос", зая-
ви кметът. Целите на МИГ-
Айтос представиха пред-
седателят на Управител-
ния съвет на Сдружението 
Стоян Стоянов и изпълни-
телният директор на СНЦ 
МИГ-Айтос Марияна Са-
ваклиева. 

Присъстващите имаха 
възможност да се запоз-
наят с производствата на 
местни фирми. Всеки мо-
жеше да опита от проду-
ктите на местните произ-
водители и истински да 
се забавлява на концер-
тите на 1 и 2 декември, с 
участието на местни и гос-
туващи певци, танцьори и 
изпълнители.

Като част от програма-
та на празника на МИГ-Ай-
тос, врати отвориха твор-
чески ателиета в Архите-
ктурно-етнографския ком-
плекс "Генгер", под над-
слов „С духа на айтоски-
те майстори“. Всеки гост 
на комплекса можеше да 
види демонстрациите на 
старинния инструмента-
риум в ателиетата по грън-
чарство, медникарство, 
приложни изкуства. Про-
грамата включваше и без-
платно посещение на Ет-
нографския музей - "Чор-
баджийска къща".

В град със спортни успе-
хи като Айтос специално е 
вниманието към спортна-
та общност. На 2 декем-
ври в програмата на МИГ 
са включени три спортни 
събития. От 15 часа е тур-

нирът по свободна борба 
в залата на спортен клуб 
по борба "Айтос". От 14.00 
часа  във физкултурния 
салон на СУ "Никола Ва-
пцаров" предстоят два тур-
нира - по волейбол и фут-
бол на малки вратички.

По време на двудневния 
празник СНЦ МИГ-Айтос 
представя дейността си и 
Стратегията за Водено от 
общностите местно разви-
тие. В Посетителски цен-
тър "Генгер" гражданите и 
гостите на общината могат 
да получат информация за 
предстоящи събития, орга-
низирани от МИГ, както и 
за предстоящи процеду-
ри за кандидатстване. Ще 
има и презентация за по-
стигнатите до момента ре-
зултати по изпълнението 
на Стратегията за ВОМР 
и друга интересна инфор-
мация за подхода.

Десетки са участниците 
в концертите на 1 и 2 де-
кември - включват се със-
тави и изпълнители от чи-
талища, клубове и орга-
низации на територия-
та на МИГ-Айтос и госту-
ващи състави от община 
Средец.

   

ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен
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СНЦ „Местна инициативна група - Айтос“ организира 
двудневен празник на местната общност

ЕВРОПЕЙСКИЯТ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ -
ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС”

Кметът Васил Едрев и председателят на УС на СНЦ МИГ-Айтос Стоян Стоя-
нов подписват първия договор за предоставяне на безвъзмездна финансова 
помощ по Стратегията на ВОМР

Светлините на коледната 
елха в Айтос грейват 
на 8 декември
Децата на Айтос посрещат Дядо Коледа 
и Снежанка на площада в 17 ч.



Районен съд Айтос, на основание писмо на 
Министъра на правосъдието 

с изх. № 11 – 00 – 1889 от 29.11.2022г.

О Б Я В Я В А
Наличието на една свободна щатна бройка 

за длъжността „ДЪРЖАВЕН СЪДЕБЕН ИЗПЪЛНИ-
ТЕЛ“, която може да бъде заета при условията 
на чл.68, ал.1, т.3 от Кодекса на труда.

Кандидатите следва да отговарят на изисквани-
ята на чл. 162 от ЗСВ.

Необходими документи за кандидатстване:
Молба; автобиография; медицинско свидетел-

ство; документ за психично здраве; документи, 
удостоверяващи трудов стаж, осигурителен и/или 
служебен стаж; декларация по чл. 162 от ЗСВ; но-
тариално заверени копия от диплома с приложение 
за висше образование по специалността „Право“; 
удостоверение за придобита юридическа правоспо-
собност, ако е издадено преди 01.03.2011г. и Де-
кларация за защита на личните данни /която може 
да бъде изтеглена от сайта на Районен съд Айтос/.

Място на подаване на документите: всеки ра-
ботен ден от 8,30 до 17,00 часа в сградата на Райо-
нен съд Айтос, ул. „Цар Освободител“ № 3а, стая № 
3 – административен секретар. Документите след-
ва да бъдат предадени в запечатан плик.

Срок за подаване на документите: 7-ДНЕ-
ВЕН СРОК, считано от деня, следващ датата на 
публикуване на обявата във в-к „Народен при-
ятел“.

След изтичане на срока за подаване, докумен-
тите се изпращат в Министерство на правосъдието 
за осъществяване подбор на кандидатите.

Място за обявяване на съобщения, списъци на 
кандидатите и други документи във връзка с канди-
датстването за настоящата позиция: на информа-
ционното табло в сградата на Районен съд Айтос и 
на сайта на съда: https://aytos-rs.justice.bg/

За допълнителна информация: 0558 2 23 90

ОБЯВАТА ПУБЛИКУВАНА ВЪВ В-К „НАРОДЕН  
ПРИЯТЕЛ“ НА 02.12.2022г.

Айтоската 2021-ва на страниците 
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ТД ,,Чудни скали" гр. 
Айтос

На 26.11.2022 г. по идея на 
Управителния съвет на турис-
тическо дружество ,,Чудни 
скали" - Айтос приключи по-
редицата от инициативи през 
2022 г. по повод 120-годишни-
ната на дружеството. Прояви-
те в юбилейната година полу-
чиха грандиозен завършек - 
със засаждане на гора в ра-
йона на изворите на Славее-
ва река в гр. Айтос.

Инициативата беше съв-
местна с Ротари клуб - Ай-
тос и с любезното съдействие 

на Община Айтос. Засадени 
бяха 150 броя черен бор и 30 
броя дъб.

Туристическото дружество 
благодари на Басри Мустафа 
и Бедри Мустафа от с. Поля-
ново, които със специализи-
рана техника изкопаха дуп-
ките, необходими за засаж-
дането, и на служителите от 
Държавно горско стопан-
ство гр. Айтос - Стоян Въл-
канов, Николай Събев и Ве-
селин Ченгелиев. Благодар-
ности и на всички, които се 
включиха в проявата, по по-
вод 120 години ТД ,,Чудни ска-
ли" гр. Айтос.

Айтоските туристи засадиха гора 
край изворите на Славеева река

НЧ „Васил Левски 1869” 
обявява конкурс 

„Моята коледна картичка“
Регламент:

Изисквания за изработване на колед-
ни картички:

Да са изработени  върху формат А4 (сгъ-
нат на две за картичка).

Интересен дизайн.
Духовно-нравствено послание (по же-

лание)
Изработени с материали и техника по из-

бор (пастел, акварел, темпера и други).
Данни за участниците да бъдат написа-

ни на гърба на всяка картичка:
Трите имена, години, клас, училище, те-

лефон за контакт.

Общи условия:
Право на участие имат всички ученици 

от 1 до 4 клас.
Ще се оценяват всички представени кар-

тички, включващи елементи от символите 
на празника.

Изпратените картички не се връщат.

Краен срок за подаване на картичките 
- 13.12.2022 год. до 17.00 часа.

Картичките, които не отговарят на ус-
ловията по статута, не се допускат до жу-
риране.

Авторите на класираните творби ще бъ-
дат уведомени допълнително.

Отличените творби ще бъдат експонира-
ни в изложба с благотворителна цел.

Адрес за подаване на картичките:
НЧ „Васил Левски 1869”
гр. Айтос, ул. „Александър Стамбо-

лийски” №14

За допълнителна информация:
Тел. 0879168013 – Цветелина Дра-

гиева
e-mail: chitalishte_aitos@abv.bg

Поредната група шесток-
ласници от СУ "Христо Бо-
тев" - Айтос с преподавате-
ли Атанас Маринов и Ни-
колай Димитров посети Ар-
хеологически музей Бургас 
през уикенда. Преподавате-
лите са убедени, че уникал-
ните експонати и атмосфе-
рата в музея са важна част 
от уроците по история. Уче-
ниците разгледаха колек-

ции от археологически на-
ходки, свързани с древна 
Тракия, гръцките колонии 
по Черноморието и времето 
на Римската империя. 

Ценните експонати по-
казват най-ранната исто-
рия на корабоплаването по 
Черно море, както и раз-
витието на проспериращи-
те южночерноморски прис-
танища в България през 

Средните векове до пада-
нето й под османско влади-
чество в края на 14 и сре-
дата на 15 век.

Предстои посещение в 
музея и на учениците от 
пети и седми клас. Сред-
ствата за образователната 
визита са по Националната 
програма „Осигуряване на 
съвременна образователна 
среда“ на МОН.

Музеят като 
образователна среда

Учителите по история Димитров и Маринов със своите възпитаници

Съвместно с Ротари клуб и със 
съдействието на Община Айтос



Във връзка с прилагане на 
подмярка 19.4 "Текущи разходи 
и популяризиране на Страте-
гията за Водено от общности-
те местно развитие" (СВОМР) 
от Програмата за развитие 
на селските райони за пери-
ода 2014-2020 г. и във връз-
ка със Споразумение за из-
пълнение на Стратегията за 
ВОМР №РД 50-146/21.10.2016 
г., СНЦ "МЕСТНА ИНИЦИА-
ТИВНА ГРУПА - АЙТОС" орга-
низира и проведе едноднев-
но обучение на местни лиде-
ри/представители на социал-
но - уязвими групи  за активи-

ране участието им в процеса 
на прилагане на Стратегията 
за ВОМР на тема "Повишава-
не на обществената активност 
и бизнес инициативност на те-
риторията на МИГ-Aйтос на ба-
зата на успешни практики по 
подхода Лидер /ВОМР от Бъл-
гария и ЕС" на 17.11.2022 г. в с. 
Карагеоргиево.

Стратегията за ВОМР на 
МИГ Айтос обхваща всички на-
селени места в община Айтос 
и нейното прилагане е насоче-
но към това да се оживи ико-
номически територията, да се 
повиши жизненият стандарт на 

населението и не на последно 
място - да се активира местна-
та общност за идентифицира-
не на местния потенциал и не-
говото развитие.

Обучението цели придоби-
ването на знания и умения от 
целевите групи относно под-
ходи за повишаване на об-
ществената активност и биз-
нес инициативност посред-
ством адаптирането и прилага-
нето на подходи и добри прак-
тики в това отношение от Бъл-
гария и ЕС. Обучението ще съ-
действа за активиране участи-
ето на целевите групи в проце-

са на прилагане на Стратегия-
та за ВОМР и развитие на те-
риторията на МИГ на основа-
та на подхода ВОМР.

Стратегията на ВОМР на 
МИГ „Айтос” е в състояние да 
способства за изграждане на 
връзки между заинтересова-
ни страни със сходен предмет 
на дейности, респективно про-
блеми, обединявайки ги във 
фокус групи и насърчавайки 
дискусии помежду им. Подоб-
но споделяне на опит, добри и 
лоши практики, чрез обмен на 
знания ще доведе до подобря-
ване на резултатите и довеж-
дане до нови идеи сред учас-

тниците. Този подход ще на-
сърчи ефективното използва-
не на ресурсите и конкурен-
тоспособността в земеделския 
и до голяма степен и свърза-
ните с него сектори.

По време на обучението под-
робно бяха представени въз-
можностите и условията за фи-
нансиране на проекти по мер-
ките от Стратегията за ВОМР, 
както и актуалните към момен-
та изисквания за допустимост 
на кандидатите, дейностите и 
разходите. Дадени бяха прак-
тически насоки и успешни при-
мери за разработване на про-
ектни и бизнес идеи, както и за 

целия процес на подготовка и 
кандидатстване – подготовка 
на формуляр за кандидатства-
не, необходими документи за 
прилагане, критериите за под-
бор на проекти и процедура за 
оценка, договаряне, изпълне-
ние и отчитане на проект, фи-
нансови условия, примери за 
успешни проекти за стимули-
ране и включване на заинтере-
сованите страни в прилагане-
то на Стратегия за ВОМР.

Участниците в обученията 
взеха активно участие в дис-
кусиите по разгледаните теми 
и получиха отговори на поста-
вени от тях въпроси.

Айтоската 2021-ва на страниците 
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Айтоските туристи засадиха гора 
край изворите на Славеева река

Здравейте, приятели с големи сърца! 
С радост ви уведомяваме, че благотво-

рителната кампания “Подари коледна ве-
черя на пенсионер в нужда” отново стар-
тира в гр. Айтос! На 21.12.22 г. 

Призоваваме всички с добри сърца да 
станат част от едно коледно чудо, което в 
дни на инфлация е особено важно за хо-
рата в третата възраст! 

Всеки може да се включи с хранителни 
продукти и парични средства! 

Всеки може да предостави на екипа на 

”Бъди човек - гр. Айтос адреси на нужда-
ещи се пенсионери, а и не само! 

Всеки може да се включи с раздаване-
то, пазаруването и опаковането на храни-
телните продукти, които преди Коледа ще 
зарадват наши съграждани. 

Знаем, че имате добри сърца и сте гото-
ви да помогнете! 

За повече информация можете да 
ни откриете на фейсбук страницата ни 
“Бъди човек - гр. Айтос”

Екипът на „Бъди човек“ обяви 
Коледна кампания 2022

СНЦ "МИГ-АЙТОС" с обучение 
за възможностите и условията 
за финансиране на проекти

На тема "Повишаване на обществената активност и бизнес 
инициативност на територията на МИГ-Aйтос на базата на 

успешни практики по подхода Лидер /ВОМР от България и ЕС" 

ЕВРОПЕЙСКИЯТ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ -
ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС”

Всяка година хиляди деца 
изпращат писма до Дядо Ко-
леда, написани с искрени же-
лания и украсени с изящни 
цветни картинки. В навечери-
ето на Коледните и Нового-
дишните празници НЧ ”Васил 
Левски 1869” гр. Айтос старти-
ра инициативата „Моето пис-
мо до Дядо Коледа”.

Очакваме писма от всич-
ки малки, големи и пораснали 
деца със свои послания, сти-
хове, рисунки.

На мястото на получателя 
може да се напише – „За Дядо 
Коледа”. А попълнилите стара-
телно своя адрес ще получат 
личен отговор от добрия стар 
Дядо от Лапландия,

Писмата могат да се пускат 
в специално подготвената по-
щенска кутия във фоайето на 
читалището. Крайният срок за 
изпращане на писмата е 20 де-
кември 2022 година.

"Сърце и Мозък" - Бургас и "МЦ І Айтос" ЕООД
обявяват безплатни прегледи по програма

„Грижа за вас“

"Сърце и Мозък" - Бургас 
изпраща специалисти по 
гастроентерология, ортопе-
дия, съдова хирургия и уро-
логия в „МЦ І Айтос“, по про-
грама „Грижа за вас“.

Прегледите стартират на 
6.12.2022 г. и ще се извърш-
ват по следния график:

гастроентерология - втор-
ник, от 10.00 - 12.00 часа

ортопедия - вторник от 
14.00 - 16.00 часа

съдова хирургия - сряда, 
от 14.00 - 16.00 часа

урология - четвъртък, от 
14.00 - 16.00 часа

Прегледите по програма 
„Грижа за вас“ са напълно 
безплатни!

Отлично беше представяне-
то на мъжката двойка на клуба 
Антон Станчев и Янко Киров. 
Момчетата заслужиха първо 
място, в надпревара със сери-
озна конкуренция.

Приятна изненада поднесо-
ха две женски двойки - Ивай-
ла Стоянова и Карина Цане-
ва, които се класираха на тре-
то място, и Анита Никифоро-
ва и Памела Курдалийска, ко-
ито заеха престижното четвър-
то място. 

Силната конкуренция не уп-
лаши женската тройка Зерин 
Ахмедова, Ивайла Момчило-
ва, Дефне Тахирова. Момиче-
тата бяха абсолютни фавори-
ти във вида и безапелацион-
но заеха първото място в кла-
сирането.

Другата женска тройка - Еми-
не Хамза, Стелиана Иванова, 

Християна Щерева заслужиха 
сребърните медали и второто 
място. С бронзови медали се 
поздрави женската ни тройка - 
Мерлин Сюлейман, Валентина 
Станчева, Юзлем Мюмюн.

"Поздравления за доброто 
представяне, орлета! Продъл-

жавайте да се трудите още по-
усилено и да постигате все по-
големи успехи! Ние сме до вас! 
Вярваме, че можете!" - едино-
душни са членовете на Упра-
вителния съвет, треньорите и 
родителите.

НП

„Моето писмо  
до Дядо Коледа”

Безплатни прегледи за айтозлии 
от 6 декември в „МЦ І“ ЕООД КСА „Орел“ Айтос с успешно участие 

в турнира „Купа Черноморец“



През м. април 2022 г. одобрен 
за финансиране беше проект на 
Община Айтос по НАЦИОНАЛНА 
КАМПАНИЯ „ЧИСТА ОКОЛНА СРЕ-
ДА – 2022 г.", на тема  „ОБИЧАМ 
ПРИРОДАТА – И АЗ УЧАСТВАМ”. 
Общинска администрация - Ай-
тос кандидатства в раздел "Общи-
ни и кметства" с проектно предло-
жение “Изграждане на два детски 
къта на територията на зоопарк, 
гр. Айтос ”. Стойността на проек-
та е 14 800 лв.

През м. ноември НП видя ново-
изградените екокътове, разполо-
жени в непосредствена близост 
един до друг в района на Зоопарк 
- Айтос. Съоръженията са за деца 
от 3 до 12 години, казва управите-
лят Росица Златева и припомня, че 
деца до 7 г. не се допускат в зоо-
парка без придружител.

Екокътовете са изградени от ес-
тествени материали - дърво и въ-
жета, и са свързани с цялостна-
та ековизия на зоопарка, който е 
в непосредствена близост до На-
тура 2000. Другата голяма идея на 
проекта е запазване на биоразно-
образието. "Основната цел е обра-
зователна, затова към двата дет-
ски къта са монтирани две големи 
образователни табели. Едната е на 
тема Натура 2000, а другата е те-
матично свързана с Конвенцията 
за международна търговия със за-
страшени видове от дивата фауна 
и флора (CITES). Тъй като в зоопар-
ка има такива животни - маймунки-
те от вида "Зелена морска котка", 
които са настанени от РИОСВ в зо-
опарка от десетина години. Те са 
конфискувани от физически лица, 
настанени са в нашия зоопарк и в 
случая се явяваме като спасите-
лен център за този вид животни. 
Затова и образователната табела 
е на тази тема. Интересното е, че 
на нея са снимките на маймунки-
те от момента, в който пристигнаха 
при нас - с памперси и овързани с 

въженца в клетките, а някои - ви-
димо измъчвани. И всеки посети-
тел може да направи сравнението 
- как се чувстват сега нашите пала-
ви обитатели, които имат чудесни 
условия за живот и размножаване. 
Последният най-млад обитател на 
клетката е бебето Митко, който се 
роди навръх Димитровден. Срокът 
за изпълнение на проекта е спа-
зен, децата вече ползват новите 
съоръжения", разказва Златева. 
Финансирането е по Национална-
та програма за чиста околна сре-
да 2022, през ПУДООС.

Идеята е местната общност, най-
вече децата и младите хора, да 
проявят интерес и да бъдат съп-
ричастни с идеите на проекта. Зо-
опаркът периодично се посещава 
организирано от ученици от СУ 
”Христо Ботев”, СУ ”Никола Йон-
ков Вапцаров” и други училища от 
община Айтос, които провеждат 
доброволчески кампании за по-
чистване и облагородяване на ра-
йона. Служители от Държавно гор-
ско стопанство пък засадиха дър-
вета и храсти, устойчиви на нашите 
ширини в района на зоопарка. По-
вече от 15 години фирми и частни 
лица правят дарения под формата 
на храна за животните, материали 
и др., като по този начин подпома-
гат дейността на екипа за добрата 
кондиция на животните и птиците, 
както и за обогатяване и подобря-
ване на средата за обитателите и 
посетителите.

Зоопаркът е едно от най-предпо-
читаните места за отдих и развле-
чение в Айтос. През 2020 г. и 2021 
г., въпреки пандемията от Ковид-
19, зоопаркът беше посетен от над 
70 000 души. Целева група по про-
екта са всички посетители на пар-
ка, с фокус към семействата и ор-
ганизираните групи деца от Айтос 
и региона. Дейностите по проекта 
включваха почистване на терени-
те и извозване на отпадъците; под-

готовка на терените за 
монтиране на детските 
съоръжения; доставка 
и монтаж на съоръже-
нията и информацион-
ни табели.

Айтоският зоопарк 
стана любимо място 
за разходка и развле-
чение на хиляди посе-
тители от общината, 
областта и страната, и 
най-вече - на родители 
с малки деца. Досега на 
територията му нямаше 
изградени детски съо-
ръжения, които да на-
правят престоя на мал-
ките посетители прия-
тен и пълноценен. Из-
граждането на детски 
кътове по съвременни-
те стандарти за дизайн на детска-
та среда придават нова визия на 
зоопарка. Докато малчуганите се 
забавляват, те и техните родители 
имат възможност да се запознаят 
и с новите образователни табели.

Детските кътове създават усло-
вия не само за забавление на де-
цата, но и за активно и пълноцен-
но възприемане на цялата среда, 
както и за положителни емоции, 
свързани с отглежданите видове 
животни. Идеята е да носят освен 
естетическа и емоционална насла-
да – и полезна информация, свър-
зана с опазването на биологично-
то разнообразие. Информацията 
е поднесена по начин, който при-
влича вниманието на посетители-
те към хармоничното съжителство 
между човек и природа; към добри-
те практики за използване на ес-
тествени материали, които не за-
мърсяват околната среда, както и 
към проблемите, свързани с опаз-
ването на природата. Голямата цел 
са екологична култура, по-силна и 
емоционална връзка с дивата при-
рода, възпитаване и насърчаване 

на загриженост и отговорно отно-
шение към животните, птиците и 
околната среда.

През последните години Общи-
на Айтос финансира редица про-
мени и подобрения, свързани не 
само с условията за живот на жи-
вотните, но за по-добра среда за 
посетителите. Провеждат се об-
разователни беседи с участие-
то на деца и възрастни по теми, 
свързани не само с отглеждане-
то на животните, но и осигурява-
не на осведоменост относно гло-
бални и национални екологични 
проблеми. Зоопарк - Айтос е член 
на БАЗА и екипът му се стреми да 
следва съвременните стандарти в 
зоопарковото дело - да функциони-
ра като образователен и природо-
защитен център.

Ще припомним, че Зоопарк - 
Айтос е част от природен турис-
тически комплекс. Разположен в 
северната част на парк „Славе-
ева река”, той заема площ от 15 
дка. Намира се в непосредстве-
на близост до защитената зона 
"Трите братя", за опазване на при-

родните местообитания и дивата 
флора и фауна. Създаден е пре-
ди повече от 50 години. В подстъ-
пите на парка е архитектурно-ет-
нографският комплекс „Генгер”, 
а централната паркова алея води 
до язовир "Парка", подходящ за 
любителски и състезателен рибо-
лов. Има екопътека до местност-
та Казаните и до скалното обра-

зувание „Трите братя”. В компле-
кса има още стена за алпинисти, 
закрито стрелбище, което функ-
ционира и е отлична база за про-
веждане на спортни игри и със-
тезания, изкуствено езеро и на-
мираща се до него детска пло-
щадка с обновени композицион-
ни елементи. 

НП

2-5 ДЕКЕМВРИ 2022 ×ôстр.4 Народен приятел14
По общински проект изградиха два 
детски екокъта в Зоопарк - Айтос 

Деветата си поетична книга "С 
душата на морска дъга" представи 
пред детска публика в родния Айтос 
на 29 ноември поетесата Соня Сте-
фанова. "Четири от книгите са из-
цяло по мой проект, осем са с пое-
зия, една е в проза - биографични-
ят очерк на Димитър Иванов, съз-
дател на Люляковския манастир", 
каза за НП авторката минути след 
възторжената среща в библиотека-
та на СУ "Христо Ботев" - Айтос, с 
читатели четвъртокласници. 

Стефанова е педагог, работи в 
Бургас, но особено държи на ай-
тоския си корен и подчертава топ-
лата връзка с издателство "Либра 
Скорп" - Бургас, в което за послед-
ното й изящно издание от лятото на 
2022 г. много талант е вложила друга 
айтозлийка - Петя Станева. 

"Премиерата на книгата беше в 
ОУ "Братя Миладинови" в Бургас, 
където дъщеря ми е учител. Другото 
важно събитие за мен е представя-
нето й пред моите ученици от втори 
клас в ОУ "Княз Борис І" - Бургас. 

Защото особено държа на тяхното 
мнение и реакции. Всъщност книга-
та ще представят те - ще рецитират 
стиховете, ще разиграват сценките 
- аз съм поканена, ще бъда зрител", 
казва с усмивка Стефанова.

Завършила е педагогика, а по-
късно - и икономика. Но нейно приз-
вание и вълнуващо предизвикател-
ство си остава поезията. Спомня си 
началото и първото стихотворение, 
написано през 2002 г. - точно 20 го-
дини оттогава.

Две десетилетия по-късно Сте-
фанова отлично знае както харес-
ва детската читателска аудитория, 
още повече - самата тя работи с 
деца в начален етап. В новата си 
книжка е събрала стихове, гатанки, 
басни, приказки - пъстър калейдос-
коп от интересни теми и герои, кои-
то истински развълнуваха айтоски-
те малчугани. 

Лично директорът Пенка Киря-
зова посрещна поетесата с благо-
дарност за вниманието към родното 
училище, което догодина ще празну-

ва 155 години и на което Соня Сте-
фанова е възпитаник. Особено не-
принуден беше диалогът й с деца-
та, които с интерес слушаха стихо-
творенията, артистично изпълнени 
от авторката, търсиха отговорите на 
гатанките и свободно изразяваха 
мнение за интересните басни. "Въл-
нуващо е да представяш книгата си 
в училището, в което самият ти си 
бил ученик. Благодаря на г-жа Ки-
рязова, която имаше добрата воля 
и както винаги - буден дух за хуба-
вите неща, които се случват около 
нас. Благодаря за поканата и вни-
манието", каза Стефанова.

Всъщност, срещите на поетеса-
та с децата на Айтос бяха повече 
от две. В СУ "Никола Вапцаров" я 
посрещнаха с горещо признание и 
респект, тъй като Стефанова е ав-

тор текста на химна на училище-
то. Директорът Ирина Вътева беше 
приятно изненадана и призна, че 
от дълго време е търсила връзка с 
текстописеца на химна. В една от 
залите на прекрасния СТЕМ цен-
тър ученици и учители запяха хим-
на, с благодарност към Соня Сте-
фанова за авторството на наложи-
лия се през годините училищен пе-
сенен символ. 

Стефанова е автор на три химна 
- на СУ "Никола Вапцаров", на ОУ 
"Атанас Манчев" - Айтос, в което 
учителства 13 години, и на ДГ "Чай-
ка" в Бургас, с автор на музиката 
Руслан Карагьозов. "Вълнуващо е, 
че тези химни останаха и се нало-
жиха във времето. Въздействащи 
са и текстът и музиката им," казва 
още поетесата. По неин текст Ева и 

Гого от “Фамилия Тоника” (които на-
времето са били нейни съседи) съв-
местно с Тони Димитрова, сътвори-
ха една от най-красивите си песни 
- "Великденска молитва".

Стефанова признава още, че сега 
черпи вдъхновение от живота на 
хората в зряла възраст. "Не пиша 
само детски стихове, вълнуват ме 
много теми. Така започнах през 
2002-ра - с лирика и социална пое-
зия". Що се отнася до прозата, при-
ятели и близки, включително Ева и 
Гого, още преди години я съветва-
ли да не пропилява таланта си на 
отличен разказвач. 

Много цветя, усмивки и възтор-
жени отзиви получи книжката на 
Соня Стефанова в Айтос. Тя пък 
призна, че при всяка своя визита 
трудно се сбогува с родния град.

Соня Стефанова Денева е родена 
през 1967 година в гр. Айтос. Автор 
е на книгите „Непостоянство, име 
на жена” (2003г.,) „Как с обич сър-
це се зарежда” (2005г.), „Със сло-
во кристално” (2008 г.), „Ключе за 
бъдеще” (2012 г.), „Чудо ли е люля-
ковската обител?” (2013 г.) и „”Мъ-
дрология от малки за големи” (2015 
г.). Нейни текстове са публикувани 
във в-к Народен приятел”, в-к ”Чер-
номорски фар” и маринистичното 
списание „Алманах Море”, както и 
в несъществуващия вече в-к „Сеп-
темврийче”. печелила е десетки на-
гради в национални конкурси по ху-
дожествено слово, както и в два ли-
тературни конкурса – в телевизион-
ното предаване и в конкурса на ве-
рига „Ритони“ под надслов: „10 при-
чини, заради които да чета“.

Соня Стефанова представи деветата си книга 
пред детска публика в родния Айтос

В един ден Стефанова 
имаше три срещи в двете 
средни училища в града

Съоръженията са от естествени материали,  
в унисон с идеите и целите на Европейската 
екологична мрежа НАТУРА 2000

Маймунчето Митко се появи с 
името си на Димитровден
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„В края на третата година на управление 
на общината, изградено върху принципи-
те на отговорност, демократичност и про-
зрачност, смея да заявя, че въпреки тур-
булентните времена успяхме да реализи-
раме проекти, които дълго време са тър-
пели отлагане. Други стратегически таки-
ва са в процес на развитие и предстоят 
да бъдат осъществени”, пише в своя от-
чет Янакиев.

В него той поставя акцент на финансо-
вата стабилност на община Созопол – из-
ходната позиция, развитието и настоящо-
то състояние. Данните от инициираната от 
Янакиев финансова проверка в края на 
2019 година показаха задължения в раз-
мер на 27 300 000 лв.

Последва разработване на План за фи-
нансово оздравяване, на база на който 
бе отпуснат безлихвен кредит от централ-

ния бюджет в размер на 2 960 000 лв., из-
ползван изцяло за разплащане на стари 
задължения към контрагенти. С генери-
раните чрез строга финансова политика 
още 540 000 лв. бяха разплатени и оста-
налите задължения, натрупани преди но-
ември 2019 г.

Към настоящия момент Общината 
стриктно спазва Плана за финансово оз-
дравяване, като ефектът от мерките за оп-
тимизиране на приходите е с над 2 600 000 
лв. повече от заложеното в Плана, пише 
Янакиев. Акцентира и върху още един ва-
жен момент, а именно, че през м.10.2022 
г. Общината разплати и последната внос-
ка по отпуснатия безлихвен кредит от дър-
жавния бюджет. 

Продължава на стр. 2 Четете на стр. 2

Продължава на стр. 3

Тðè ãîäèíè ñëåä вñтъïвàíåтî ñè в äëъæíîñт êìåтът 
ïðåäñтàвè ñвîя îт÷åт зà ïåðèîäà 2019-2022 ã.

Четете на стр. 4

Тракийското дружество с отличия 
в национална инициатива

Катето Евро, полярният 
изследовател проф. Пимпирев и 

шеф Таньо Шишков – част от 
Празника на о-солената риба
Второто издание e организирано от Община 

Созопол и „Ротари клуб“ – Созопол,  
ще се проведе на 3-4 декември 2022, отново 

на площад „Кулата“ в Стария град
Празникът e признание за майсторлъка и кулинарни-

те умения на местните хора, професионални рибари и 
аматьори с хоби, занимаващи се с тази тънка и специ-
фична дейност - приготвянето на осолена риба. Това е 
и една от целите му – да популяризира и съхрани тази 
традиция, която е оцеляла само в няколко черномор-
ски селища, сред които и Созопол.

В центъра на фестивала ще бъде конкурсът за най-
добре приготвена осолена риба, с участието на жури 
от познавачи:

- шеф Таньо Шишков, 
- проф. Христо Пимпирев
- созополският ресторантьор Милен Петров
и с достойни награди за победителите.

Тихомир Янакиев: Условията и качеството 
на живот в общината продължават  

да бъдат мой приоритет

Още 70 нови дръвчета в Созопол
„В есенната залесителна акция набле-

гнахме основно на градската градина в 
Созопол, тъй като тук има много дърве-
та, които са в края на своя жизнен ци-
къл и е необходимо да бъдат посадени 
млади такива”, коментира зам.-директо-
рът на ОП „Общински гори и озеленява-
не” Мирослав Киров.

Начало на акцията, която се проведе 
през м. ноември, символично постави-
ха кметът Тихомир Янакиев, директорът 
и зам.-директорът на ОП ОГОз Илия Ян-
гьозов и Мирослав Киров, засаждайки 
първата фиданка.

Новите фиданки са подбрани устойчи-
ви на градски условия видове и са съо-
бразени със съществуващата растител-
ност – чинар, шестил, липа, офика и ки-
парис. 

Служителите на общинското предприя-
тие засадиха и декоративни храсти като 
лавандула и лигуструм, които да облаго-
родят градската визия на Созопол.

От общинското горско стопанство ко-
ментираха, че след основното почист-
ване на растителността на входа на Со-
зопол и Равадиново, предстои сани-
тарно почистване на дърветата в град-
ската среда след падането на листна-
та маса от тях.



2 ДЕКЕМВРИ 2022ñтð. 2 Ñî зî ïîë ×ô10

Новото тази година е въвеж-
дането на състезателни кате-
гории, в зависимост от вида 
на осолената риба – чернокоп, 
паламуд, други видове черно-
морска риба, като те ще бъ-
дат разпределени в два кръга, 
след всеки от който ще бъдат 
излъчени победители и ще бъ-
дат отличени с награди. 

В неделя, 4 декември, ще 
бъде обявена и Голямата на-
града – „Най-добрата осоле-
на риба“ от всички предста-
вени на конкурса.

Кàêвî îùå äà î÷àêвàìå: 
в събота, 3 декември, про-

грамата на конкурса и празни-
ка на осолената риба ще бъде 
с удължена продължителност – 
до 16 часа, заради въведените 
състезателни категории. Воде-
щи ще бъдат Асен Масларски 
и Росен Мирчев от радиопре-
даването „И рибар съм, и ло-
вец съм...“ по програма „Хр. 
Ботев“ на БНР, а за публиката 
се подготвя музикална програ-
ма, игра „Познай коя е осоле-
ната риба“, с възможности за 
дегустиране на рибни делика-
теси от осолена и маринова-
на риба, както и от други мор-
ски дарове.

През втория ден, неделя - 4 
декември, акцентът ще бъде 
върху представяне на заведе-
ния и ресторанти от Созопол.

С настъпването на есенно-зимния сезон и по-
нижаването на температурите възниква необ-
ходимост от отопление, с което значително се 
увеличават предпоставките за възникване на 
пожари в жилищните и обществени сгради.

Предотвратете възникването на пожар в дома 
си, спазвайки правилата за безопасност:

• Ползвайте само стандартни отоплителни 
уреди и електрически прибори!

• Не претоварвайте електрическите инста-
лации и не подсилвайте изгорелите предпази-
тели. Подменете ги с нови!

• Не оставяйте без контрол печки с твърдо, 
течно и газово гориво, както и включени елек-
трически уреди!

• Поставяйте електрическите печки на раз-
стояние 0,5 м отпред и 0,15 м отзад от горими 
материали.

• Печките с твърдо и течно гориво включ-
вайте само в стандартни комини. Поставяйте 
ги на отстояние от горими материали най-мал-
ко 80 сантиметра, а тръбите им на отстояние 
най-малко 50 сантиметра. Когато подовата кон-
струкция е горима, поставяйте отоплителните 
уреди върху негорима подложка!

• Не разпалвайте печките на твърдо гориво 
с горими течности! Сгурта изхвърляйте, след 
като се убедите, че е напълно загасена!

• Комините и димоотводните тръби се по-
чистват от сажди и отлагания в началото на 
отоплителния сезон и периодично при необ-
ходимост.

Зà ïîвå÷å ïîëåзíà èíфîðìàцèя:
Фåéñáуê: 01 РÑПБЗН-Буðãàñ;

Фåéñáуê: Пîæàðíà áåзîïàñíîñт Буðãàñ
www.pojarna.com

О Б Я В А

На основание чл.58 от Наредба за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинска собственост на 
Община Созопол, във връзка с изпълнение на Решение 
№ 858 от Протокол №34/31.10.2022 г., на Общин-
ски съвет Созопол съгл. Решение по т.2 от Протокол 
№14/28.11.2022 г. на Комисия чл.59, ал.6 от НРПУРОС /
назначена със Заповед № 8-Z-265/18.02.2020г. на Кмета 
на Община Созопол/, открива публичен търг с тайно 
наддаване за отдаване под наем на  недвижими имоти – 
частна общинска собственост, представляващи:

1. Поземлен имот с идентификатор 40124.111.3 /ЕКА-
ТТЕ – четиридесет хиляди сто двадесет и четири, када-
стрален район – сто и единадесет, поземлен имот – три/, 
с площ 4 338 кв.м. /четири хиляди триста тридесет и 
осем квадратни метра/, ТПТ: „Земеделска земя“, НТП: 
„Нива“, категория – 6 /шеста/ намиращ се в община Со-
зопол, землище на с. Крушевец, местност „Кривия път“, 
по КККР одобрени със Заповед № РД-18-250/24.08.2017 
год. на изпълнителния директор на АГКК, при граници 
и съседи: 40124.111.2, 40124.111.386, 40124.111.6, 
40124.111.5, 40124.111.10, 40124.111.9.

2 поземлен имот с идентификатор 40124.70.5 /ЕКАТТЕ 
– четиридесет хиляди сто двадесет и четири, кадастрален 
район – седемдесет, поземлен имот - пет/, с площ 4 
672 кв.м. /четири хиляди шестстотин седемдесет и 
два квадратни метра/, намиращ се в общ. Созопол, 
землище на с. Крушевец, местност “Помпата”, с ТПТ: 
“Земеделска земя”, НТП: “Нива”, категория 7 /седма/, 
по КККР, одобрени със Заповед РД-18-250/24.08.2017 
год., от изпълнителния директор на АГКК, съседи: 
40124.69.772, 40124.70.11, 40124.70.12, 40124.70.6, 
4024.70.1, 40124.70.3.

За имот с идентификатор 40124.111.3:
Начална тръжна годишна наемна цена на имота е 

в размер на 55,50 лв. /петдесет и пет лева и петде-
сет стотинки/

Стъпка за наддаване – 5% от началната тръжна цена 
в размер на 2,78 лв. /два лева и седемдесет и осем 
стотинки/.

Размер на депозита за участие в процедурата – 5,50 
лв. /пет лева и петдесет стотинки/ - 10% от началната 
тръжна цена .

Депозитът се внася по банкова сметка на община 
Созопол при „ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД- 
IBAN BG41 CECB 9790 3379 9626 02

За имот с идентификатор 40124.70.5:
Начална тръжна годишна наемна цена на имота е в 

размер на 60,00 лв. /шестдесет лева/.

Стъпка за наддаване – 5% от началната тръжна цена 
в размер на 3,00 лв. /три лева/.

Размер на депозита за участие в процедурата – 6,00 
лв. /шест лева/ - 10% от началната тръжна цена .

Депозитът се внася по банкова сметка на община 
Созопол при „ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД- 
IBAN BG41 CECB 9790 3379 9626 02

Цена на тръжната документация – 20.00 лв. /
двадесет лева/ без ДДС.

Документи за участие се закупуват от касата в Центъра 
за Административно информационно обслужване 
находящ се в Административната сграда на Община 
Созопол – пл.”Хан Крум” № 2, всеки работен ден, но до 
12.00 ч. на 19.12.2022 год.

Право на участие имат физически и юридически 
лица, които нямат непогасени данъчни задължения 
към Община Созопол, не са в процедура по ликвидация 
или обявяване в несъстоятелност /за ЕТ и ЮЛ/.

Предложения за участие в тръжната процедура се 
подават лично от кандидатите или от техни упълномощени 
представители в запечатани непрозрачни пликове, 
с ненарушена цялост всеки работен ден в Центъра 
за Административно информационно обслужване 
находящ се в Административната сграда на Община 
Созопол – пл. ”Хан Крум” № 2 до 17.15 часа на 
19.12.2022 год. Върху плика се отбелязват името на 
участника и цялостното наименование на обекта. В 
плика с предложението за участие се представят всички 
изискуеми от тръжната документация документи. Към 
момента на подаване на предложението се представя 
копие от документа, доказващ внасянето на депозита. 
В плика се прилагат и документи, установяващи 
представителната власт на упълномощеното лице. 

Спечелилият търга в 14-дневен срок от връчване на 
заповедта за обявяване на резултатите внася по сметка 
на Община Созопол, предложената от него цена увеличена 
с местен данък и административна такса с включено ДДС, 
като от нея се прихваща внесеният депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна 
документация в определен от общинската администрация 
ден и час в срока определен по-горе след предварителна 
заявка, тел. за контакти: 0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 20.12.2022 год. от 14:15 
часа в сградата на Община Созопол в съответствие с 
описаните тук  и утвърдени от Кмета на Община Созопол 
условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ /п/
Kмет на община Созопол

О Б Я В А

На основание чл.58 от Наредба за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинска собственост на 
Община Созопол, във връзка с изпълнение на Решение 
№ 861 от Протокол №34/31.10.2022 г., на Общин-
ски съвет Созопол съгл. Решение по т.1 от Протокол 
№14/28.11.2022 г. на Комисия чл.59, ал.6 от НРПУРОС /
назначена със Заповед № 8-Z-265/18.02.2020г. на Кмета 
на Община Созопол/, открива публичен търг с тайно 
наддаване за отдаване под наем на  недвижим имот – 
частна общинска собственост, представляващ: ПИ с 
идентификатор 61114.16.101 /ЕКАТТЕ – шестдесет и 
една хиляди сто и четиринадесет, кадастрален район 
– шестнадесет, поземлен имот – сто и едно/, с площ 
16 235 кв.м. /шестнадесет хиляди двеста тридесет и 
пет квадратни метра/, ТПТ: „Земеделска земя“, НТП: 
„Изоставена орна земя“,  категория – 5 /пета/, нахо-
дящ се в община Созопол, землище на с. Равна гора, 
местност „Тумбата“, по КККР одобрени със Заповед 
№ РД-18-249/24.08.2017 год. на изпълнителния ди-
ректор на АГКК, при граници и съседи: 61114.19.79, 
61114.501.182, 61114.501.539, 61114.501.857, 
61114.501.19, 61114.501.959, 61114.501.535, 
61114.16.100, 61114.501.500, 61114.501.4, 
61114.16.165, 61114.16.98, 61114.15.186.

Начална тръжна годишна наемна цена на имота е в 
размер на 333,00 лв. /триста тридесет и три лева/

Стъпка за наддаване – 5% от началната тръжна цена 
в размер на 16,65 лв. /шестнадесет лева и шестдесет 
и пет стотинки/.

Размер на депозита за участие в процедурата – 33,30 
лв. /тридесет и три лева и тридесет стотинки/ - 10% от 
началната тръжна цена .

Депозитът се внася по банкова сметка на община 
Созопол при „ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ АД- 
IBAN BG41 CECB 9790 3379 9626 02

Цена на тръжната документация – 20.00 лв. /
двадесет лева/ без ДДС.

Документи за участие се закупуват от касата в Центъра 

за Административно информационно обслужване 
находящ се в Административната сграда на Община 
Созопол – пл.”Хан Крум” № 2, всеки работен ден, но до 
12.00 ч. на 19.12.2022 год.

Право на участие имат физически и юридически 
лица, които нямат непогасени данъчни задължения 
към Община Созопол, не са в процедура по ликвидация 
или обявяване в несъстоятелност /за ЕТ и ЮЛ/.

Предложения за участие в тръжната процедура се 
подават лично от кандидатите или от техни упълномощени 
представители в запечатани непрозрачни пликове, 
с ненарушена цялост всеки работен ден в Центъра 
за Административно информационно обслужване 
находящ се в Административната сграда на Община 
Созопол – пл. ”Хан Крум” № 2 до 17.15 часа на 
19.12.2022 год. Върху плика се отбелязват името на 
участника и цялостното наименование на обекта. В 
плика с предложението за участие се представят всички 
изискуеми от тръжната документация документи. Към 
момента на подаване на предложението се представя 
копие от документа, доказващ внасянето на депозита. 
В плика се прилагат и документи, установяващи 
представителната власт на упълномощеното лице. 

Спечелилият търга в 14-дневен срок от връчване на 
заповедта за обявяване на резултатите внася по сметка 
на Община Созопол, предложената от него цена увеличена 
с местен данък и административна такса с включено ДДС, 
като от нея се прихваща внесеният депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна 
документация в определен от общинската администрация 
ден и час в срока определен по-горе след предварителна 
заявка, тел. за контакти: 0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 20.12.2022 год. от 14:00 
часа в сградата на Община Созопол в съответствие с 
описаните тук  и утвърдени от Кмета на Община Созопол 
условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ /п/
Kмет на община Созопол

ОБЩИНА СОЗОПОЛ

ОБЩИНА СОЗОПОЛ

Допълнително видеонаблю-
дение е монтирано в Созопол 
на всяка площадка с поставе-
ни подземни контейнери. То 
е активно от 25 ноември и по 
този начин Общината ще сле-

ди денонощно за правилна-
та експлоатация на съдове-
те за смет.

Haпoмня ce нa житeлитe нa 
Созопол дa нe пocтaвят тeжки 
пpeдмeти, зeмнa пpъcт, cтpoи-

тeлни, eдpoгaбapитни, лecнo 
зaпaлими, взpивooпacни, paз-
яждaщи, мeдицинcки и дp. oт-
пaдъци в cъдoвeтe зa cмeт, тъй 
като тoвa вoди дo yвpeждaнe 
нa caмитe cъдoвe, cмeтoизвoз-
вaщaтa и cмeтooбpaбoтвaщaтa 
тexникa.

„Сметосъбирането в послед-
ните години е един от основни-
те проблеми на Созопол. Въ-
веждането на новия подход за 
подземно събиране на отпадъ-
ците показва качествен резул-
тат, а с внедряването на сис-
темата за видеонаблюдение 
ще направим още една крач-
ка напред за облика на града 
и качеството на живот на со-
зополчани“, коментира кметът 
Тихомир Янакиев.

Коледното дръвче на Со-
зопол ще грейне на площад 
„Хан Крум“. Лично кметът 
Тихомир Янакиев ще запали 
светлините на празничното 
дръвче, след което небето 
над морския град ще бъде 
озарено от пъстроцветни 
фойерверки.

На открита сцена пред 
елхата ще има и празнич-
на програма за жителите и 
гостите на града. За настро-
ението на всички ще се по-
грижат талантите от Наци-
онална школа за атракци-
онни изкуства към Нацио-
налния дворец на децата, 
с ръководител Бойчо Кос-
тадинов. 

Спектакълът, който от 
школата са подготвили спе-
циално за събитието в Созо-
пол, е изключително инте-
ресен, като в него са вклю-
чени различни циркови ат-
ракции и огнено шоу. Всеки, 

който желае, ще може да си 
направи снимка с голямата 
бяла мечка, а за най-малки-
те Община Созопол е пред-
видила и лакомства.

Местната власт реши тази 
година да зарадва созопол-
чани с нова декорация, коя-
то наред с миналогодишна-

та празнична украса ще об-
лива в блясък града. Нови-
те елементи отново са енер-
госпестяващи.

Празничната програма за 
запалването на коледните 
светлини ще започне в 16:30 
ч., на 3 декември, площад 
„Хан Крум“, гр. Созопол.

През целия месец декем-
ври в Созопол ще се усе-
ща празнична атмосфера – 
културният календар, под-
готвен от Общината за жи-
телите и гостите на града, 
е изпъстрен с много проя-
ви и изненади. Наред с ко-
ледния базар на площад 
„Кулата“ ще има концерти, 
празнични срещи и благот-
ворителни мероприятия, ко-
ито ще очакват своите по-
сетители.

3 äåêåìвðè 2022 ã.
16:30 ÷., ïë. „Хàí Кðуì“

ãð. Ñîзîïîë

Катето Евро, полярният изследовател 
проф. Пимпирев и шеф Таньо Шишков – 

част от Празника на осолената риба

Община Созопол въвежда 
контрол с видеонаблюдение 
на подземните контейнери

Созопол грейва в коледна премяна

Спазвайте правилата за пожарна безопасност



Тихомир Янакиев по-
срещна в кабинета си по-
сланика на САЩ в България 
Н. Пр. Херо Мустафа.

Неофициалната среща, 
която се проведе през из-
миналата седмица, е по по-
вод посещението й в града, 
който тя и семейството й са 
избрали, за да отбележат 
Деня на благодарността.

Херо Мустафа изказа 
своята възхита към Созо-
пол и неговото изключи-
телно културно-историче-
ско наследство и забеле-
жителна природа.

"Благодаря за топлото 
посрещане във вашия кра-
сив Созопол! Нека слън-
цето продължава да грее 
над всички вас и нека ус-
пехът продължава да ви съ-
пътства по пътя ви напред", 
написа тя в почетната кни-
га на Созопол.

Към момента община Созо-
пол е единствена сред общи-
ните в оздравителна процеду-
ра, която го е направила.

С ограничаване на неоправ-
даните разходи и създаване на 
нови видове източници на при-
ходи, към настоящия момент 
Община Созопол няма нито 
един нарушен финансов пока-
зател съгласно чл. 130а от За-
кона за публичните финанси, а 
задълженията към момента са 
стопени до 19 050 000 лв.

Публично представени в от-
чета са и приходите на общин-
ските предприятия.

Управлението на общин-

ската собственост Янакиев 
коментира така: „Отговорно 
мога да заявя, че започнахме 
да стопанисваме и управлява-
ме общинската собственост в 
интерес на жителите и да по-
вишаваме дългосрочно прихо-
дите чрез отдаване под наем, 
а не чрез продажби, които са 
само временно средство за 
попълване на общинската хаз-
на. Обект на продажба са само 
параграфски зони, имоти в съ-
собственост и общински имо-
ти в селата, за да стимулира-
ме развитието на тези райо-
ни, като това изключва земе-
делските земи”.

За база за сравнение на об-
ществено внимание той пред-
ставя и финансовите резулта-

тите на паркингите в Созопол 
от летния сезон на 2019 г., ко-
гато са работени на принци-
па публично-частно партньор-
ство, както и последващите по-
стъпления през годините. От-
четените приходи през 2019 г. 
са били 26 171 лв., като печал-
бата за Общината е само око-
ло 16 000 лв. Отделно са събра-
ни още 47 476 лв. от бариерата 
на Стария град. При организи-
ране на дейността за първия, 
за мен като кмет, летен сезон 
2020 с моя екип взехме реше-
ние паркингите да бъдат сто-
панисвани на 100% от Общи-
ната, а не чрез партньорство 
с външна фирма.

Чрез ефективно управле-
ние на паркингите и внедря-
ване на съвременни системи 
за достъп и контрол приходи-
те от тази дейност на Общи-
ната през 2022 г. са нарасна-
ли близо 6 пъти в сравнение 
с 2019 г. 

„С упоритост, постоянство 
и желание за развитие общи-
ната вече е в печеливша пози-
ция“, коментира Янакиев.

Отчетът включва още из-
пълнените проекти за периода 
2019-2022 г., социалните дей-
ности и акценти от сферата на 
културата и спорта, като:

• Ремонт на дъждовната ка-
нализация на ул. ”Републикан-
ска” в участъка от ул. “Одеса“ 
до „Триъгълника“ с ул. „Ропо-
тамо“ с отвеждане на водите 
по ул. „Велека“ до съществу-
ващото заустване, гр. Созопол 
на стойност 935 611,06 лв.

• Рехабилитация на ул. "Ре-
публиканска" и ул. "Одеса", из-
граждане на ул. "Цар Симеон 
Велики" и ул. "Цар Асен Вели-

ки" и ул. "Хан Тервел”, гр. Со-
зопол на стойност 1 394 022,97 
лв.

• изграждане на сграда за 
нова автобусна спирка с ту-
ристически информационен 
център в гр. Черноморец

• основни и локални ремон-
ти на общински и местни пъти-
ща и на техните съоръжения 

„Щастлив съм, че в услови-
ята на връхлитащите ни криза 
след криза Общината успя да 

стабилизира своето финансо-
во състояние, като успоред-
но с това реализира проек-
ти и изпълнява, заложените в 
стратегически документи при-
оритети. Вярвам, че прозрач-
ното управление и близост-
та с гражданите показаха на 
всички ни, че общата ни цел е 
една – просперитет на общи-
на Созопол. 

Отново изказвам своите ис-
крени благодарности на ръко-

водния екип и администраци-
ята на Община Созопол, Об-
щински съвет, гражданите, ин-
ституциите, неправителстве-
ните организации и бизнеса, 
които спомагаха за развитие-
то на общината и нейните жи-
тели.”, завършва своя отчет 
Янакиев.

Ñ äîêуìåíтà ïîäðîáíî 
ìîæå äà ñå зàïîзíàåтå íà 
ñàéтà íà Оáùèíà Ñîзîïîë – 
www.sozopol.bg.
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Созопол за Деня на благодарността
Кметът на Созопол по-

срещна преди дни в кабине-
та си кмета на Община Къйъ-
кьой Терджан Яткън, неговия 
екип и представители на Об-
ластна администрация Визе, 
Република Турция. 

Срещата е част от пореди-
цата такива, свързани с но-
вия програмен период 2021-
2027 и възможностите за 
разработка на съвместни 

трансгранични и транснаци-
онални проекти по Програми 
INTERREG VI-B NEXT BLACK 
SEA BASIN PROGRAMME и 
INTERREG CBC BULGARIA-
TURKEY 2021-2027.

Целите на срещата бяха 
да се опознаят администра-
тивните структури и потен-
циала на програмите за фи-
нансиране. Идентифицира-
ни бяха ключови проблеми 

и ограничения, наложени в 
световен план, обмислени 
бяха решения за идентифи-
цираните проблеми, оценки 
за транснационалното им 
въздействие и идентифици-
ране на релевантни инди-
катори.

Двете страни изразиха 
готовност да работят съв-
местно през новия програ-
мен период.

Трансгранични програми бяха 
обсъдени с представители на 

турска местна власт

Тихомир Янакиев: Условията и качеството на живот 
в общината продължават да бъдат мой приоритет
Пðîäъëæåíèå îт ñтð.1

И отново на път. Вълнуващо и пре-
красно, защото трябваше да се из-
чака подходящия момент. Отмина 
времето на ограниченията и всич-
ки от Общинската организация на 
Съюза на офицерите и сержанти-
те от запаса и резерва гр. Созо-
пол и клуб „Българка“ с удоволст-
вие потеглиха. 

Този път отседнаха в гр. Хисаря. 
Един интересен и многолик град. 
Наличието на лечебни минерални 
извори е причина тук да се заселят 
хора още през 5 хилядолетие пр.Хр. 
Селището преживява най-големия 
си разцвет през римската епоха, а 
през 293 г. император Диоклециан 
му дава статут на град. 

Членовете на СОСЗР и клуб „Бъл-
гарка“ посетиха по-интересните ар-
хеологически обекти в гр. Хисаря 
като изградена в края на 3 век по 
времето на император Диоклециан 
крепостна стена, западна и южна 

крепостни порти. Не пропуснаха 
да посетят и римските терми, чии-
то строителството започва в сре-
дата на 2 век. В тях има светилище 
на трите нимфи и боговете-лечите-
ли, както и римския амфитеатър и 
гробница. 

Богатството от цветове в парко-
вете и чешмите, от които блика ми-
нерална вода – безценна, дарява-
ща здраве и 22 минералните изво-
ри с температура на водата от 42 до 
50 градуса очароваха членовете на 
сдруженията.

Програмата им включваше посе-
щения на различни места, свърза-
ни с българската история. Посети-
ха гробните могили в Старосел, ве-
личествения паметник на поета ре-
волюционер Христо Ботев и родна-
та му къща музей в Калофер, раз-
гледаха Националния музей „Ва-
сил Левски” в Карлово, компле-
кса „Старинно Карлово“, родната 

къща на поета и писател Иван Ва-
зов. „Нашият народ е признателен 
на своите герои, бележити писате-
ли и поети. По време на екскурзи-
ите ни винаги отделяме време, за 
да посетим къщите музеи, да све-
дем глава пред паметниците, уве-
ковечили подвига им. И още пом-
ним Ботевите стихове, творбите на 
Иван Вазов, разказващи за исто-
рическите събития”, коментират от 
ръководството на съюза.

Вечер, събрани на другарска ве-
черя всички се веселяха с организи-
раната от ръководството музикална 
програма. В нея се включиха и гру-
пата за морски и патриотични пес-
ни „Катерник“, вокална група „Сла-
вяни“, както и Лидия Качанова и Ки-
рил Димитров от Черноморец със 
свои солови изпълнения.

„Една незабравима екскурзия, за 
която ще си спомняме с удоволст-
вие”, споделят те.

СОСЗР и клуб „Българка“ на патриотична обиколка



Комитетът бе основан през 
м. ноември т.г. в Национал-
ния археологически инсти-
тут в София. Негов предсе-
дател е министърът на култу-
рата проф. Минеков, а сред 
членовете са вицепрезиден-
тът Илияна Йотова, областни-
ят управител на Бургас проф. 
Нейкова, арх. Радост Геор-
гиева, както и част от автор-
ския екип на концепцията 
за превръщането на остро-
ва в световен център на из-
куствата.

"През годините се прокрад-
ваха различни идеи за екс-
плоатацията на този остров, 
които обаче категорично не 
се харесаха на нас - созо-
полската общественост, и се 
противопоставихме на това. 
Назря моментът, обединявай-
ки се много институции и екс-
перти, да намерим правил-
ния начин да върнем красо-
тата на това ценно място", за-
яви кметът Тихомир Янакиев 
и допълни: "Кирик не е богат-
ство само на Созопол, той е 
богатство на България".

Министър Минеков не скри 
факта, че реализирането на 
проекта ще бъде дълъг и тру-
ден акт, но е категоричен, 
че е крайно време да бъде 
поставено началото на пре-

връщането на тази идея в 
реалност.

На срещата стана ясно, че 
концепция за опазване и ус-
тойчиво развитие на остро-
ва е изготвена през далеч-
ната 2011 г., но по незнайни 
причини е отлежавала дъл-
боко скрита в министерски-
те дебри. 

Ръководителят на автор-
ския екип проф. арх. Тодор 
Кръстев представи акцен-
ти от концепта, който включ-
ва както обследване, така и 
предложения за реставра-
ция и експлоатация на годния 
сграден фонд.

Минеков сподели за про-
ведените си срещи по тема-
та с генералния директор на 
ЮНЕСКО Одри Азуле, как-
то и със заместника й Ер-
несто Отоне Рамирес, кой-
то е специалист по рестав-
рации на паметници на кул-
турата и е много добре за-
познат с проекта за Св. Ки-
рик. Огромен интерес е про-
явен и от страна на Фран-
ция в лицето на Посолство-
то в България, френския ми-
нистър на културата и дирек-
тора на паметниците на кул-
турата във Франция. Мемо-
рандум за сътрудничество 
вече е подписан с Обедине-

ни арабски емирства, като в 
момента се подготвя и анекс 
специално за остров Св. Ки-
рик и Юлита.

Към момента Държавата е 
отпуснала средства само за 
ремонт на покрива на старо-
то рибарско училище.

Вицепрезидентът Илияна 
Йотова благодари на ми-
нистъра и кмета Янакиев за 
упорството, което проявя-
ват, въпреки всички труднос-
ти, които срещат по пътя си. 
"Президентската институция 
застава зад тази кауза. Бъл-
гария има нужда от такъв 
център, място, което ще пре-
зентира пред света история-
та ни и същевременно място 
за изява на нашите творци", 
допълни тя. 

"Всички ние сме обедине-
ни в една кауза - връщането 
на красотата и величестве-
ността на остров Св. Кирик 
и Юлита", коментира проф. 
Мария Нейкова и допълни, 
че е запозната с болката на 
созополчани по разрухата на 
това място и ще спомага вся-
как за превръщането на ос-
трова в световен център за 
култура и изкуство.

Следващата среща на ини-
циативния комитет ще бъде в 
град Созопол.

По покана от страна на ис-
панската община Периана 
Тихомир Янакиев бе на спе-
циално посещение в област 
Малага.

Част от българската делега-
ция бяха още зам.-кметът То-
дор Дамянов, общински съ-
ветници, ключови експерти от 
Общинска администрация и 
основателите на Българо-ис-
панския културен център "Ес-
трея" Петя Кирилова и Анто-
нио Перез.

В програмата на институци-
оналното посещение бяха ре-
дица срещи, които са продъл-
жение на подписаното през 
изминалото лято споразуме-

ние за сътрудничество между 
двете общини.

Срещата бе проведена в 
училището в град Периана, на 
която бяха обсъдени възмож-
ностите за изготвяне на про-

ект по програма „Еразъм“ и 
кандидатстване за финанси-
ране през следващия програ-
мен период, който се очаква 
да бъде стартиран в края на 
месец февруари 2023 г. Иде-
ята е проектът да не бъде съ-
средоточен само върху обра-
зованието, а разширен със со-
циален компонент, за да бъдат 
включени и възрастните хора 
от двете страни.

Делегациите, водени от Ти-
хомир Янакиев и кмета на Пе-
риана Рафаел Торубиа, бяха 
посрещнати в Асоциацията на 
общините на Коста дел Сол, 
където двете страни бяха при-
ветствани за своята инициа-

тива, която укрепва връзки-
те между двата града, обога-
тявайки ги културно. "Това е 
възможност фолклорът и оби-
чаите на България и Испания 
да бъдат представяни на дру-

ги места. Чудесно е, че в този 
обмен учениците и възрастни-
те хора ще могат да участват в 
съвместен проект“, подчерта-
ха от Асоциацията. Това спо-
разумение промотира туристи-
ческите дестинации Созопол 
и Коста дел Сол и допринася 
за интернационализацията на 
местните бизнеси“, допълниха 
от институцията в Малага. 

Среща бе проведена и в 
държавната структура, наре-
чена "Вкусът на Малага", коя-
то се грижи за промотиране-
то на продукцията на над 800 
малки местни търговци. Прези-
дентът на институцията и кме-
тът Тихомир Янакиев обсъди-

ха възможността през следва-
щата година Созопол да бъде 
домакин на една от експози-
циите, които организират в 
целия свят. Последната така-
ва е била представена в Рим, 

Италия. 
Със зам.-кмета по културата 

на Периана се обсъди и орга-
низирането на събития в Ма-
лага и Периана, посветени на 
българската култура, в част-
ност на Созопол, където да бъ-

дат представени традиционни 
песни, танци и ястия.

Делегацията бе посрещна-
та още в българското учили-
ще в Малага, където обмени-
ха идеи както с директорка-
та, така и със зам.-кметицата 

по международните въпроси в 
Малага, а за финал се насла-
диха на музикално предста-
вление, представящо тради-
ционните български и испан-
ски песни и танци.

С вълнуващо видео Созопол 
бе представен и на местната 
общност в Периана на съби-
тие, част от културния кален-
дар на града.

Тихомир Янакиев коменти-
ра, че провежда визитата с 
цел създаване на диалог, об-
мяна на опит и стартиране на 
общи действия. Допълни още, 
че през тези дни са се поро-
дили още много идеи, които 
да допринесат положително 
на общините Созопол и Пери-
ана. Специални благодарности 
той отправи към Община Пе-
риана за поканата, гостопри-
емството и желанието за съв-
местна работа.
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Вåñтíèê „Ñîзîïîë” èзëèзà ïðåз ñåäìèцà в ïåтъê.

Рåäàêтîð: Мàðèя Нàéäåíîвà, тåë.: 0550 2 57 04, e-mail: m.naydenova@sozopol.bg

ТД „Яни Попов” - Созопол 
отново бе част от Нацио-
налната инициатива-среща 
„Завръщане към корените”. 
Тази година тя се проведе 
на 19 ноември в гр. Ивай-
ловград под патронажа на 
президента на Република 
България – г-н Румен Радев, 
със съдействието на Общи-
на Ивайловград и Тракий-
ски клуб „Яни Попов“.

Националната инициатива 
е завръщане към родовите 
корени, към спомена за де-
дите и прадедите, към тех-
ния бит, традиции и обичаи, 
завръщане към историята и 
съдбата на тракийските и ма-
лоазийските бежанци, мяс-
то, на което се откриват до-
сега незнаещи един за друг 
роднини, потомци на тракий-
ски бежанци от един корен, 
от една фамилия.

Програмата започна с 
поднасяне на венци и цве-
тя пред паметниците на тра-
кийските герои, а част от ме-
роприятията бе възстанов-
ка, разказваща за събития-
та и съдбата на тракийски-
те и малоазийските бежа-

нци от 1913 г. и 1914 г., както 
и шествие до храм „Св. Пре-
ображение Господне“.

Децата и младежите от 
созополското тракийско 
дружество бяха отличени с 
грамоти, а голямата награ-
да - участие в Национална-
та инициатива-експедиция 
„По обратния път на деди-
те ни” получиха тракийски-
ят славей и неизчерпаем 
извор на автентични тра-
кийски песни Димитър Ди-
митров, талантливите му-

зиканти Георги - с тъпан и 
Кристиян - с гайда, както 
и Тодорка Тангарджиева – 
Марето, както всички си я 
знаем, сподели Божана Бо-
гданова - председател на 
Тракийско сдружение „На-
ционална инициатива

„Завръщане към корени-
те” и „По обратния път на 
дедите ни”.

Поздравления към ТД 
„Яни Попов” - Созопол за 
достойното представяне и 
спечелените отличия! 

Созопол и Периана с идеи за съвместни проекти

Тракийското дружество с отличия 
в национална инициатива

Инициативен комитет ще работи за 
превръщането на остров Св. Кирик и 
Юлита в световен културен център

Тèхîìèð Яíàêèåв å ÷àñт îт ñфîðìèðàíèя 
èíèцèàтèвåí êîìèтåт зà ñъзäàвàíå íà цåíтъð 
зà êуëтуðà è èзêуñтвî íà ñîзîïîëñêèя îñтðîв



Èíòåðâþ íà 
Àíòîíèÿ ÀÏÎÑÒÎËÎÂÀ, 
Ëèòåðàòóðíè ðàçãîâîðè

- Â ïîñëåäíàòà ñè êíèãà 
„Êàïêà, èçïðåâàðèëà äúæä“ 
êàòî ÷å ëè ñè ñå îòäðúïíàëà 
äî ïðåäåë, çà äà íè îñòàâèø 
ñàìè äà ñúçåðöàâàìå ÷îâå-
êà è ñâåòà, êàêâèòî íÿêîãà, 
íÿêúäå ñè ãè âèäÿëà. Ïðè-
âèäíî ëè å òîâà îòñúñòâèå, 
êúäå ñè òè?

- Ñòàíäàðòíîòî âúçïðèåìà-
íå íà ïîåçèÿòà å êàòî èçïîâåä 
íà ëè÷íî ïðåæèâÿâàíå. À âñúù-
íîñò ïîåòúò å ìåìáðàíà ñ ôèíà 
÷óâñòâèòåëíîñò, êîÿòî óëàâÿ 
äîðè è íàé-ìàëêàòà âèáðàöèÿ 
– íà ñðåäàòà, íà õîðàòà îêîëî 
ñåáå ñè – êàòî îáùíîñò è êàòî 
èíäèâèäóàëíîñòè, ïîíÿêîãà è 
ñâîÿòà ñîáñòâåíà. Ìîÿòà ïúð-
âà êíèãà çàâúðøâà ñúñ ñëåä-
íèÿ êðàòúê ñòèõ:

„Áÿë ëèñò å æèâîòúò ìè / Äðà-
ñêà âñåêè ïî íåãî / Äàæå è àç / 
Ïîíÿêîãà“.

Â ïðîäúëæåíèå íà òåìàòà - 
âñÿêî ñòèõîòâîðåíèå èëè ôðàã-

ìåíò ñà êîëêîòî ëè÷íè, òîëêî-
âà ñúîòíîñèìè êúì äðóãè õîðà, 
çà ÷èåòî ñúùåñòâóâàíå äîðè íå 
ïîäîçèðàì. Íî ÷ðåç àëõèìèÿòà 
íà òâîð÷åñòâîòî ñúì óëîâèëà 
íåãîâèòå âèáðàöèè. Ñòðóâà ìè 
ñå, ÷å â òàçè êíèãà ïî-ðÿäêî èç-
ïîëçâàì Àç-ôîðìàòà. Íî „Àç“ â 
ëèòåðàòóðàòà å ïîõâàò, íå èäåí-
òèôèêàöèÿ.

- Â ñòèõîâåòå è ôðàãìåí-
òèòå òè òóê èìà åäíà èçêëþ-
÷èòåëíî èç÷èñòåíà ôèëîñîô-
ñêà àôîðèñòè÷íîñò. Ìèñëèø 
ëè, ÷å ñúñ çðåëîñòòà ïîåçèÿ-
òà ñòàâà ïî-ìàëêî ëè÷íà, íå-
ñïîêîéíà è åìîöèîíàëíà è ñå 
äîáëèæàâà êúì ñïîêîéñòâè-
åòî íà ìúäðîñòòà – èëè òîâà 
å íàñòðîéêà, êîÿòî èçîáùî íå 
çàâèñè îò âúçðàñòòà?

- Äåñåò ãîäèíè äåëÿò „Ãðàäúò 
– ëþáîâíà êàðòà“ îò „Êàïêà, èç-
ïðåâàðèëà äúæä“. Òîâà å äîñ-
òà ñåðèîçåí æèòåéñêè ïåðèîä, 
îñîáåíî â äèíàìè÷íîòî âðåìå, 
â êîåòî æèâååì. Äîñòà íåùà ìè 
ñå ñëó÷èõà, äîñòà ïðîïóñíàõ. 
Èìàì åäíà ôðàçà, îòíîâî â ïúð-
âàòà ìè êíèãà: „Íåïðåæèâÿíîòî 
ìå ó÷è“, òàêà ÷å â íåñëó÷âàíå-
òî ñúùî èìà îïèò, êîëêîòî ãîð-
÷èâ, òîëêîâà è áåçöåíåí. Çàâè-
ñè ïî êàêúâ íà÷èí ùå ãî îñìèñ-
ëèø è âúçïðèåìåø. Òâîð÷åñêî-
òî ïèñàíå å èíòåðåñåí ïðîöåñ, 
íî äîêàòî ñúì â íåãî, íå ãî èç-
ñëåäâàì. Ñëåäâàì ãî.

Íÿêîè îò ñòèõîâåòå è ôðàã-
ìåíòèòå ñà â ñòèëèñòèêàòà íà 
ïðåäèøíèòå ìè êíèãè. Äðóãè ñà 
ñúâúðøåíî ðàçëè÷íè. Ðàäâàì 
ñå è íà äâåòå ëèíèè. Åäíàòà ïî-
êàçâà ïîñëåäîâàòåëíîñò, äðóãà-
òà – ïðîìÿíà. È äâåòå ñà ìè âà-
æíè. Êàêòî ïîâå÷åòî àâòîðè, è 
àç ñëåäâàì ìîäåëà â íîâà êíèãà 
äà âêëþ÷à ðàáîòè îò ïðåäèøíè. 
Íàïðèìåð â „Ãðàäúò – ëþáîâ-
íà êàðòà“ èìà òðè ñòèõîòâîðå-
íèÿ îò „Ïàìåò çà ùàñòèå“, êîè-
òî „èçâèêàõà“ ñâîè ïðîäúëæå-
íèÿ. Òå îôîðìèõà îòäåëåí öè-
êúë. Èñêàøå ìè ñå äà ïðîäúëæà 
òîâà è â ñëåäâàùà êíèãà, íî íå 
ñå ïîëó÷è. Ñïîðåä ìåí àâòîðúò 
òðÿáâà äà ñå âñëóøâà â òâîð÷å-
ñêàòà ñè èíòóèöèÿ, äà é å âåðåí, 

äà óñòîÿâà íà èçêóøåíèåòî äà 
ïèøå ñúîáðàçíî íÿêàêúâ êðàò-
êîòðàåí òðåíä.

- ×îâåêúò ñðåä ñòðàíèöè-
òå òè ñÿêàø å íàïúëíî óÿç-
âèì çà ìèñëèòå ñè, çà çëèòå 
èìïóëñè, çà ìðàêà, çà ïîðè-
âà êúì áÿãñòâî, çà ñòóäåíà-
òà æèëêà âúâ âÿòúðà è ñòðà-
õà äà îñòàíå áåç äîì. Êàê-
âî å äîìúò çà òåá è îò êàê-
âî ñå ñòðàõóâàø íàé-ìíîãî 
çà ñåáå ñè?

- Íàé-ìíîãî ñå ñòðàõóâàì „äà 
íå ïðîïóñíà ñëåäâàùîòî ÷óäî“. 
Èëè ïúê „äà íå çàãóáÿ ìåêîòàòà 
íà ñúðöåòî ñè“. Ñòðàõóâàì ñå îò 
ñêîðîñòòà, ñ êîÿòî ïðåìèíàâà-
ìå ïðåç æèâîòà è êîÿòî îãðàáâà 
îò íàñ âúçìîæíîñòòà äà áúäåì 
ñúçäàòåëè. Ñúçäàâàíåòî å ïðî-
öåñ, êîéòî èçèñêâà óçðÿâàíå è 
òúðïåíèå. Òîâà íå å çàäúëæè-
òåëíî çàáàâÿíå íà òåìïîòî. Ïî-
ñêîðî å íåîáõîäèìîñò îò åìî-
öèîíàëíî âðåìå, çà äà ñè ïúë-
íîöåíåí â òîâà, êîåòî ïðàâèø, 
äà îñòàâèø ñëåäà. Íà âúïðîñà 
çà äîìà: äîìúò å Áóðãàñ, íî è 
âñÿêî ìÿñòî, êúäåòî ñå ÷óâñò-
âàì ÷àñò îò îáùíîñò.

- Îòìèíàâàùîòî âðåìå, 
èçïóñíàòèÿò ìèã - âñè÷êî â 
ëèðè÷íèÿ òè ñâÿò ñå äâèæè 
ìåæäó îòìèíàëî è îùå íå-
ïðèñòèãíàëî. Êàêâî èçîá-
ùî óñïÿâàìå äà óëîâèì è äà 
„ïðèòåæàâàìå“ â òîâà ìåæ-
äóâðåìèå?

- ×åñòî èìàì óñåùàíåòî, ÷å â 
ìåí ñå ñðåùàò öåííîñòè îò ðàç-
ëè÷íè âðåìåíà. Íàïðèìåð óïî-
ðèòîñòòà è æàæäàòà çà æèâîò íà 
ïðåäöèòå ìè, êîèòî ïðåäè äå-
ñåòèëåòèÿ ñ ïî íÿêîëêî âúðçî-
ïà ïîêúùíèíà ñà îñòàâèëè äî-
ìîâåòå ñè è ñà ñå ïðåñåëèëè â 
áúëãàðñêàòà ÷àñò íà Ñòðàíäæà. 
Íî òå âúðâÿò çàåäíî ñúñ ñòðà-
õîâåòå äà íå „îñúìíåø íà ìÿñ-
òî ñ óëèöè áåç èìåíà è íîìåðà 
ïî âðàòèòå“.

Ïðîèçõîäúò ìå äúðæè çäðà-
âî ñòúïèëà íà çåìÿòà, îòâàðÿ 
î÷èòå ìè çà íåâèäèìè çà èç-
öÿëî ãðàäñêèòå õîðà äåòàéëè. 
Îò äðóãà ñòðàíà å ïîðèâúò äà 
ñè îñâîáîäåí îò ãðàâèòàöèÿòà 
íà êîíêðåòíîòî ìÿñòî è óñëî-
âíîñòèòå íà âðåìåâèÿ ïåðèîä, 
â êîéòî ôèçè÷åñêè æèâååø. Äà 
ñè êîñìîïîëèòåí. Â òúðñåíåòî 
íà áàëàíñ ìåæäó äâàòà ñòðåìå-
æà ÷îâåê ñå ÷óâñòâà êàòî „êàï-
êà, èçïðåâàðèëà äúæä, êàïêà, 
îñòàíàëà ñëåä ïîðîÿ“.

- Â òâîÿòà àíòðîïîëîãèÿ 
òÿëîòî å ñúâúðøåíî, äîêà-
òî äóøàòà íå ãî äåôîðìèðà. 
Îáÿñíè íè òîâà…

- Òÿëî – äóøà å îïîçèöèÿ è 
õàðìîíè÷åí òàíäåì åäíîâðå-
ìåííî. Ñòîòèöè ó÷åíè òúðñÿò 
îáÿñíåíèå çà ìîäåëà, ïî êîé-
òî ôóíêöèîíèðà òîçè íàø ñâÿò, 
â êîéòî ìàòåðèàëíîòî å êîëêî-
òî âàæíî, òîëêîâà è íèùîæíî. 
Â êîéòî ïëàíåòàòà å âñúùíîñò 
åäèí îãðîìåí íåêðîïîë íà ìè-
ëèîíè, æèâåëè ïðåäè íàñ. Çíà-
åì êàêâî ñå ñëó÷âà ñ òåëàòà íè. 
À çà äóøèòå íèùî íå çíàåì. Â 
òîâà íåçíàíèå èìà íàäåæäà. 
Àç íå ìîãà äà îáÿñíÿ òàçè äèñ/
õàðìîíèÿ. Âèäÿõ ÿ â îáðàç è ãî 
íàïèñàõ.

- Îòáåëÿçâàø, ÷å „Âðàòè-
òå ñà ÷îâåøêîòî òâîðåíèå, 
êîåòî ñúõðàíÿâà íàé-ìíî-

ãî äîêîñâàíèÿ âúâ âðåìå-
òî“ è âñÿêî äîêîñâàíå íîñè 
ñúâúðøåíî ðàçëè÷åí çàðÿä. 
Êîÿ âðàòà òè ñå èñêà íèêîãà 
äà íå ñè îòâàðÿëà?

- Íå ñúæàëÿâàì çà íèòî åäíà 
îòâîðåíà âðàòà. Íå ñúæàëÿâàì 
è çà òåçè, êîèòî ñà îñòàíàëè 
çàòâîðåíè. Ðàçáèðà ñå, ÷îâåê 
òðÿáâà äà ñå ñòðåìè äà æèâåå 
èíòåíçèâíî, íî òðÿáâà è äà ñè 
äàâà âðåìå äà îñìèñëè ïðåæè-
âÿíîòî. Òðÿáâà äà îòâîðèì òîë-
êîâà âðàòè, íà êîëêîòî èìàìå 
ñèëè äà ïðåêðà÷èì ïðàãà.

- Êàçâàø, ÷å ìå÷òàòà å ïî-
òåæêà îò áîëêàòà. Òîâà çíà-
÷è ëè, ÷å è íàäåæäàòà íîñè 
ïîâå÷å àãîíèÿ çà (íàïðàçíî) 
î÷àêâàùèÿ, îòêîëêîòî áîëêà 
ïîíàñÿ ÷îâåê, âå÷å ðàçäåëèë 
ñå ñ íÿêîé äðóã, ñ ïðèòåæà-
íèå, ñ èëþçèÿ?

- Î÷àêâàíåòî íèêîãà íå å íà-
ïðàçíî çà î÷àêâàùèÿ. È àêî èç-
ïîëçâàìå òîâà âðåìå çà ïðå-
îñìèñëÿíå, òî íå å çàãóáåíî. 
Òîâà íå å ïàñèâåí ïðîöåñ - î÷-
àêâàéêè íåùî, ÷îâåê ïðåæè-
âÿâà ìíîãî äðóãè íåùà. Ìîæå 
äà çâó÷è àáñóðäíî, íî ïî-ëåñ-
íî å äà ñòðàäàø, îòêîëêîòî äà 
ïîëîæèø óñèëèÿ, çà äà ïðîìå-
íèø îáñòîÿòåëñòâàòà, ïîðîäè-
ëè ñòðàäàíèå.

- Ñ êàêâî õðàíèø äóìè-
òå ñè?

- Íàáëþäàòåëíîñò, ïúòóâà-
íèÿ – ðåàëíè è ìèñëåíè, ñ äðó-
ãè äóìè îò êíèãè èëè îò ðàçãîâî-
ðè. Èìàì åäíî íåïóáëèêóâàíî 
âñå îùå ñòèõîòâîðåíèå, êîåòî 
îñòàâèõ êàòî çàêâàñêà çà ñëåä-
âàùà êíèãà. Â íåãî èìà îáðàç: 
„Âðåìåòî å êëàäåíåö çà äóìè“. 
Êàòî æóðíàëèñò ñúì ïîïàäà-
ëà íà òîëêîâà íåâåðîÿòíè èñ-
òîðèè, ÷å ÷åñòî ñúì ñè êàçâà-
ëà: íÿìà ïî-âåëèê ñöåíàðèñò îò 
æèâîòà, ïðîñòî òðÿáâà äà ïîòú-
íåø â íåãî è äà ñòàíåø ÷àñò îò 
ñëó÷âàíåòî.

Íå ìîãà äà ïðîïóñíà îáà÷å 
îñîáåíîòî îòíîøåíèå, êîåòî 
èìàì êúì èçîáðàçèòåëíîòî èç-
êóñòâî. Ìîãà äà ïðåêàðàì äíè 
íàðåä â ãàëåðèè è àòåëèåòà. 
Ïðåç òâîðáèòå îòêðèâàì äðó-
ãè èçìåðåíèÿ íà æèâîòà, êîè-

òî íå ñà âèäèìè ñ ïðîñòî îêî. 
Òå ñå ïîÿâÿâàò â ïëàòíàòà èëè 
ñêóëïòóðèòå, ïðå÷óïåíè ïðåç 
ôèëîñîôèÿòà è âúîáðàæåíèå-
òî íà õóäîæíèêà. Âàæíî ìè å 
„äà ñå õðàíÿ“ ñ èçîáðàçèòåë-
íî èçêóñòâî.

- Äà, êíèãàòà òè å èëþñòðè-
ðàíà è ñ ÷óäåñíè êàðòèíè. 
Ðàçêàæè íè çà õóäîæíèêà, 
êîéòî ãè å ïðàâèë. Êàêòî è çà 
òâîÿòà ðåäàêòîðêà - ãîëÿìà-
òà ïîåòåñà, ñúùî áóðãàçëèé-
êà, Êàòåðèíà Ñòîéêîâà.

- Òîâà ñà òâîðáè íà Ñâåòîçàð 
Áåí÷åâ, ñ êîãîòî íè ñâúðçâà ïðè-
ÿòåëñòâî è òâîð÷åñêî ïàðòíüîð-
ñòâî îò äúëãî âðåìå, ìíîãî ïðå-
äè äà ñòàíå ïðîôåñîð â ÍÕÀ. Òîé 
å àâòîð íà êîðèöàòà íà âòîðà-
òà ìè êíèãà è îùå îòòîãàâà çíà-
åõ, ÷å ñúçäàì ëè òðåòà, èçöÿëî 
ùå ÿ ïîâåðÿ â ðúöåòå ìó. Òàêà 
è ñòàíà. Òîé èìàøå âúçìîæíîñò 
äà âèäè ÷åðíîâàòà îùå â ñóðîâ 
âèä, äà ñëåäè è äà ó÷àñòâà â 
ïðîöåñà, â êîéòî åäèí ðúêîïèñ 
ñòàâà êíèãà. Èñêàøå ìè ñå òîâà 
äà íå å ïðîñòî êíèãà ñ ëèðèêà, 
à ñèíòåç íà äâå èçêóñòâà. Èìà-
õìå ìíîãî ñðåùè è ðàçãîâîðè ñ 
íåãî è äèçàéíåðà íà ïðåäïå÷à-
òà Äåòåëèíà Ìèíåâà – ïåðôåê-
öèîíèñò ñúñ çàâëàäÿâàùî ïðîñ-
òðàíñòâåíî âúîáðàæåíèå. Ïî-
íÿêîãà ìèíàâàõà íÿêîëêî ÷àñà 
â îáñúæäàíå íà îòäåëíèòå åëå-
ìåíòè, íà âñåêè íà ïðúâ ïîãëåä 
íåçíà÷èòåëåí äåòàéë.

Ïî ñúùèÿ íà÷èí ïðîòå÷å ðà-
áîòàòà ìè è ñ ðåäàêòîðà Êàòå-
ðèíà Ñòîéêîâà – áåçêîìïðî-
ìèñíà â ñâîÿòà ðàáîòà è ñú-
ùåâðåìåííî ôèí ÷îâåê. Ìíîãî 
âàæíî ñú÷åòàíèå, êîãàòî ñòàâà 
âúïðîñ çà òâîð÷åñòâî è çà ëè-
òåðàòóðà. Êàòåðèíà ìå ïîñòà-
âè â íåéíàòà ãëåäíà òî÷êà, çà 
äà âèäÿ íåùà, êîèòî êàòî àâ-
òîð îñòàâàò ñêðèòè çà ìåí – 
äàëè çàðàäè ñâèêâàíåòî ñ òå-
êñòà èëè ïúê çàðàäè åìîöèî-
íàëíîòî ïðèâúðçâàíå êúì íåãî. 
Èçêëþ÷èòåëíî é ñå äîâåðèõ â 

ñòðóêòóðèðàíåòî íà êíèãàòà. È 
íå ñàìî â òîâà. Òîçè ïðîöåñ íà 
ðàáîòà å èñòèíñêà íàñëàäà è àç 
ñúì áëàãîäàðíà íà öåëèÿ åêèï. 
ßñíî å çàùî èçáðàõ èçäàòåë-
ñòâî „Çíàöè“ – Ðóìÿíà Åìàíó-
èëèäó òè å ìíîãî äîáðå ïîçíà-
òà. Èçäàòåëÿò òðÿáâà äà å öåíè-
òåë è áîåö. Òÿ å è äâåòå.

- À êîè ñà ïîõèòèòåëèòå, 
çà êîèòî ïèøåø, ÷å ñà òàêè-
âà èìåííî çàùîòî íè ëèøà-
âàò îò ñåáå ñè?

- Õîðàòà, ñ êîèòî ñìå ñå ðàç-
ìèíàëè. „Æèâîòúò å çàïëåòåíî 
êúëáî ñ ìíîãî êðàèùà“. Â åäèí 
ìîìåíò ñðåùàø íÿêîãî, â ñëåä-
âàùèÿ òîé ñå ïðåâðúùà â ñÿíêà. 
Íèêàê íå èñêàì äà ãóáÿ õîðà. À 
ñúì ãóáèëà. Íÿêîè, âúïðåêè ÷å 
ñà áëèçî ôèçè÷åñêè.

- Ñâåòëèíàòà çàñëåïÿâà è 
ñòàâà íåïðîãëåäíà. Êîè ñà 
íåùàòà, êîèòî íàé-ñèëíî íè 
çàñëåïÿâàò äíåñ – êàòî õîðà 
è êàòî îáùåñòâî?

- Íåæåëàíèåòî è íåòúðïåíè-
åòî äà ðàçáåðåø äðóãèÿ. ×îâåê 
èìà ïðàâî íà ãðåøêè. Íî íå è äà 
ïðåãàçâà äîñòîéíñòâîòî íà äðó-
ãî ÷îâåøêî ñúùåñòâî. Âñå ïî-
÷óâñòâèòåëíà ñòàâàì êúì ñëó-
÷àè íà óíèæåíèå êúì ïî-ñëàáèÿ 
è ðàáîëåïíè÷åíå êúì ïî-ñèë-
íèÿ. Òîâà å îòáëúñêâàùî.

- Çàùî ïðàâèø ðàçëèêà 
ìåæäó ñïîìåíà è ïàìåòòà?

- Î, äà! Ìíîãî å ðàçëè÷íî. Â 
äóìàòà ñïîìåí èìà ñàíòèìåíò, 
êîéòî íå ìè ïîíàñÿ. Ìàêàð ÷å íå 
å ëîøî äà äîïóñíåø ñàíòèìåíò â 
æèâîòà ñè, íà âúðõà íà ëúæè÷êà-
òà (èëè íà íîæà). Ïàìåòòà å ñèëà, 
ìîù, îïèò, ïðå÷èñòåí îò èçëèø-
íàòà åìîöèÿ, íî íå è õåðáàðèçè-
ðàí îïèò. À ãîòîâ äà ñå âòóðíå â 
æèâîòà îòíîâî. Ñ ïàìåòòà ëåòèì 
êúì áúäåùåòî, ñïîìåíúò íè äúð-
ïà êúì ìèíàëîòî.

- À êàêâà å ðàçëèêàòà ìåæ-
äó ïîãàëâàíåòî è ïîìèëâà-
íåòî?

- Ïîíÿêîãà ñà ñèíîíèìè, ïî-
íÿêîãà æåñòîêè àíòîíèìè. Çà-

âèñè îò åçèêîâàòà è îò æèòåé-
ñêàòà ñðåäà, â êîÿòî ñà ïîñòà-
âåíè.

- Ïîçèöèÿòà, êîÿòî çàåìàø 
â ìîìåíòà, òå ïðàâè åäèí îò 
íàé-ãîëåìèòå ðàäåòåëè íà êóë-
òóðàòà â è îò Áóðãàñ. Ðàçêàæè 
íè ïîâå÷å çà ïðîåêòèòå è èäåè-
òå îò ïîñëåäíî âðåìå, çà êîèòî 
ñè íàé-åíòóñèàçèðàíà.

- Îùå â ïúðâèòå ñåäìèöè – 
ïðåç äåêåìâðè 2019 ã., ñè ðàçïè-
ñàõ åäíà ìèíèêîíöåïöèÿ, êîÿòî 
ïúðâîíà÷àëíî íàðåêîõ „Áóðãàñ 
ïðèâëè÷à, Áóðãàñ èçëú÷âà“. Àç 
ñúì îò õîðàòà, êîèòî ïðåäïî÷è-
òàò äà òåñòâàò èäåèòå ñè, è êî-
ãàòî ìè õðóìíå íåùî, ñè îðãà-
íèçèðàì êàìåðíî îáùåñòâåíî 
îáñúæäàíå ñ ïðèÿòåëè, íà êî-
èòî èìàì äîâåðèå. Òàêà ñå ïî-
ÿâè îùå åäíà àêòèâíîñò â îá-
ðàçà íà Áóðãàñ è êîíöåïöèÿ-
òà äîáè çàâúðøåí âèä: „Áóðãàñ 
ïðèâëè÷à, Áóðãàñ ñúçäàâà, Áóð-
ãàñ èçëú÷âà“.

Òúé êàòî åäèí îò îñíîâíèòå 
ôàêòîðè çà ïúëíîöåíåí ñúáèòè-
åí êàëåíäàð ñà ïðîñòðàíñòâàòà, 
òðúãíàõìå ñ åäíà èíèöèàòèâà 
„Äà ïîãîâîðèì çà…“, êàòî ïúð-
âàòà òåìà áå íàñî÷åíà êúì îñ-
íîâíèÿ ãðàäñêè ïëîùàä „Ñâ. ñâ. 
Êèðèë è Ìåòîäèé“. Âñåêè ãðàä 
èìà òàêîâà ïðîñòðàíñòâî, êîå-
òî òðÿáâà äà áúäå ñðåäèùå. Íî 
íàøèÿò ïðåêðàñåí öåíòðàëåí 
ïëîùàä îñòàâà íÿêàê âñòðàíè 
îò ãðàäñêàòà åíåðãèÿ. Ìíîãî èí-
òåðåñíà äèñêóñèÿ ñå ïîëó÷è, ñ 
îðèãèíàëíè èäåè. È âñè÷êî òîâà 
- áðîåíè äíè ïðåäè äà ïîïàäíåì 

â êàïàíà íà ïàíäåìèÿòà. Ïðî-
ãðàìàòà òîòàëíî ñå ïðåíàðåäè, 
íî ïúê òîãàâà, â êðèçèñíàòà ñè-
òóàöèÿ, âúçíèêíà èäåÿòà çà òå-
ìàòè÷íè óèêåíäè, êîÿòî ðåàëè-
çèðàõìå ïðåç ïúðâèÿ ïàíäåìè-
÷åí è ñëåäâàùèòå äâå ãîäèíè è 
êîÿòî äàäå ñîáñòâåíà ôèçèîíî-
ìèÿ íà áóðãàñêèòå ñåçîíè.

Ñåãà, ïî÷òè òðè ãîäèíè ñëåä 
òåçè ïúðâè âúëíåíèÿ è ïëàíî-
âå, ïîãëåæäàéêè êúì ëÿòîòî íà 
òàçè 2022 ã., ðàçáèðàì, ÷å äîñòà 
ñúì ñå ïðèáëèæèëà äî òðàñåòî, 
êîåòî ìèñëåíî ñè áÿõ íà÷åðòà-
ëà. Èìà òðè ìíîãî âàæíè ôàêòî-
ðà çà òîâà è àç ùå ãè ïîñî÷à ñ 
ïî åäíà ôðàçà. Ïúðâî, ñúáèðà-
íåòî â åäèí ðåñîð íà òðè êëþ-
÷îâè ïóáëè÷íè äåéíîñòè: êóë-
òóðà, òóðèçúì è ñïîðò. Âòîðî, 
ðàçíîîáðàçíà è ìîäåðíà èí-
ôðàñòðóêòóðà â òàçè ñôåðà, êî-
ÿòî ïîçâîëÿâà íà ãðàäà äà ñúç-
äàâà è ïðèåìà áîãàòî ñúáèòèé-
íî ñúäúðæàíèå. Òðåòî, ìíîãî 
äîáðå ïîäãîòâåí è âñåîòäàåí 
åêèï, ñ êîéòî èìàì óäîâîëñò-
âèåòî äà ðàáîòÿ.

- Íåêà äà çàâúðøèì ñ åäèí 
ìàùàáåí âúïðîñ: êàêâî â 
êðàéíà ñìåòêà òå óáåæäàâà 
âñåêè ïúò, ÷å ñúùåñòâóâàø?

- Èçáèðàì ïîåòè÷åí îòãîâîð 
íà òîçè âúïðîñ-öèòàò îò ìîé 
ñòèõ. Öèêúëúò „Ïëà÷åùà ðàé-
ñêà ÿáúëêà“ âêëþ÷âà äâàíàäå-
ñåòòå ìåñåöà, ïîäðåäåíè íå â 
îáè÷àéíèÿ èì ðåä è åòî òàçè, 
òðèíàäåñåòàòà ÷àñò:

„Èçîáèëèå – ïëîäîâåòå íà 
êëîíêàòà çàä ïðîçîðåöà, îò òåá 
ñúçäàäåí. Ïëîäîâåòå â êîøíè-
öàòà – öâåòíî îòðàæåíèå íà 
âñè÷êè ïðåêîñåíè ñåçîíè. Ñàìî 
â ïëîäîâåòå çåëåíî è ÷åðâåíî, 
òðúï÷èâî è ñëàäêî, íåîïèòíîñò 
è çðÿëîñò ñå ñëèâàò òîëêîâà åñ-
òåñòâåíî. Øàðêàòà íà æèâîòà. 
Èçîáèëèå – ïëîäîâåòå â ñúðöà-
òà, ãîòîâè äà òå ñëåäâàò, êîãàòî 
ñè ñàìî ñåìå â íåîòêðèòà âñå 
îùå Çåìÿ.“

Äèàíà Ñàâàòåâà å ðîäåíà â Öàðåâî è æèâåå â 
Áóðãàñ. Çàâúðøèëà å áúëãàðñêà ôèëîëîãèÿ âúâ ÂÒÓ 
„Ñâ. ñâ. Êèðèë è Ìåòîäèé“ è ìàãèñòúðñêà ïðîãðà-
ìà „Ïðàâî íà ÅÑ“ â ÑÓ „Ñâ. Êëèìåíò Îõðèäñêè“. 
Ðàáîòèëà å êàòî æóðíàëèñò â áóðãàñêèÿ ñåäìè÷-
íèê „Ñâîáîäåí áðÿã“ è íàöèîíàëíèÿ åæåäíåâíèê 
“24 ÷àñà“. Ó÷àñòâà â ó÷ðåäÿâàíåòî íà Áóðãàñêàòà 
ïèñàòåëñêà îáùíîñò ïðåç 2015 ã. Â ïåðèîäà àïðèë 
2017 – äåêåìâðè 2019 ã. å íàðîäåí ïðåäñòàâèòåë. 
Â ìîìåíòà å çàì.-êìåò íà Îáùèíà Áóðãàñ ñ ðåñîð 
„Êóëòóðà, òóðèçúì, ñïîðò“. Èìà ðåäèöà ïóáëèêà-
öèè â ñïèñàíèÿ, àëìàíàñè, îíëàéí, êàêòî è â ñáîð-
íèöèòå „Ïîåòè, âëþáåíè â ìîðåòî“ – íà áúëãàðñêè 
è àðàáñêè. Àâòîð å íà äâå êíèãè ñ ëèðèêà: „Ïàìåò 
çà ùàñòèå“ è „Ãðàäúò – ëþáîâíà êàðòà“. Ïðåìèå-
ðàòà íà ïîñëåäíàòà é ñòèõîñáèðêà - „Êàïêà, èçïðå-
âàðèëà äúæä“ (ÈÊ Çíàöè, 2022), áå íà 24 íîåìâðè 
â Áóðãàñ, à â Ñîôèÿ ùå áúäå íà 8 äåêåìâðè îò 17 
÷. â Íàöèîíàëåí äâîðåö íà êóëòóðàòà.
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âèñè îò åçèêîâàòà è îò æèòåé-
ñêàòà ñðåäà, â êîÿòî ñà ïîñòà-
âåíè.

- Ïîçèöèÿòà, êîÿòî çàåìàø 
â ìîìåíòà, òå ïðàâè åäèí îò 
íàé-ãîëåìèòå ðàäåòåëè íà êóë-
òóðàòà â è îò Áóðãàñ. Ðàçêàæè 
íè ïîâå÷å çà ïðîåêòèòå è èäåè-
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Ñúáåñåäíèê

Äèàíà Ñàâàòåâà: 

ìåíò ñà êîëêîòî ëè÷íè, òîëêî-
âà ñúîòíîñèìè êúì äðóãè õîðà, 
çà ÷èåòî ñúùåñòâóâàíå äîðè íå 
ïîäîçèðàì. Íî ÷ðåç àëõèìèÿòà 

- Îòìèíàâàùîòî âðåìå, 
èçïóñíàòèÿò ìèã - âñè÷êî â 
ëèðè÷íèÿ òè ñâÿò ñå äâèæè 
ìåæäó îòìèíàëî è îùå íå-

ãî äîêîñâàíèÿ âúâ âðåìå-
òî“ è âñÿêî äîêîñâàíå íîñè 
ñúâúðøåíî ðàçëè÷åí çàðÿä. 
Êîÿ âðàòà òè ñå èñêà íèêîãà 
äà íå ñè îòâàðÿëà?

Â íåïðåæèâÿíîòî è íåñëó÷èëîòî ñå 
ñúùî èìà îïèò Споменът и паметта са различни. В думата спомен 

има сантимент, докато паметта е сила, мощ, опит, 
пречистен от излишната емоция. С паметта летим 
към бъдещето, споменът ни дърпа към миналото



Дона МИТЕВА

Имат зад гърба си повече 
от 250 реализирани проек-
та, но този е първият им с 
кауза. Това го прави разли-
чен. В истински празник за 
двамата художници, а и за 
младите хора в Бургас, се 
превърна откриването на 
„стената на пеликаните“ до 
Трета поликлиника. Мащаб-
ният проект е реализиран 
от екипа на SuperGТeam, а 
целта е да се насочи внима-
нието към опазването на 
тези птици.

„Не само в Бургас, но и в 
цялата ни досегашна карие-
ра не сме имали подобен 
проект, понеже това е про-
ект с кауза: опазване попу-
лацията на къдроглавия пе-
ликан“, казва Николай Ди-
митров. Не им е минало ни-
то за секунда през ума, ка-
то са им предложили да ре-
ализират проекта, да се от-
кажат. Дори не са си го по-
мислили.

Да рисуваш на стена за 
Николай Димитров и Дани-
ел Дубаров (SuperGТeam), 
е и професия, и хоби. Про-
ектите им са не само в Бур-
гас и България, но и пръс-
нати по целия свят. 

Канени са няколко пъти в 
Китай, където ценят улично-
то им изкуство. Както казва 
Даниел, те по-малко си го-
ворят за работа, отколкото 
за обикновените неща от 
живота, когато са на терен. 

Дребничкият ямболия Ни-
колай и по-внушителният 
Даниел, са като добре ка-
либрирана машина. Грозна-
та тридесет и четири метро-
ва стена до бившата Трета 
поликлиника са си я харе-
сали от много време, но се-
га дойде моментът и на реа-
лизацията на красива идея 
върху нея – изрисуването с 
пеликани. „Много си я ха-
ресваме от дълго време та-
зи стена, понеже е на тако-
ва място в Бургас, че се 
вижда от много хора“, каз-
ва Даниел.

Николай признава, че 
най-трудното е било да се 
подготви самата стената за 
работа. Цялостната им дей-
ност продължава около 
седмица. „Гарантираме, че 
с материалите, които сме 
използвали, в близките ня-
колко години ще си запазят 
цветовете на стенописа със 
същата свежест. Но отго-
ворността е не само наша, 
а и на гражданите, защото 
и те трябва да пазят“, обяс-
нява Николай. 

Не гларуси, не фламинго, 

а именно пеликани са из-
брани неслучайно. „За нас 
пеликаните са наистина 
един от новите символи на 
Бургас. Стойността на пе-
ликана е като на доскоро 
застрашен вид, чието опаз-
ване е от голямо значение. 
Неговата популация доско-
ро беше много по-уязвима 
и затова ни е доста по-ва-
жен“, казва Радостина Це-
нова от фондация „Биораз-
нообразие“. 

Доскоро езерото Сребър-
на бе единственото място, 

където пеликаните гнездят 
у нас. Сега се правят опити 
тези птици да си харесат и 
бургаските езера за създа-
ване на поколение. Надеж-
да на орнитолозите дава 
фактът, че вече на още две 
места по Дунав пеликанът 
гнезди. Къдроглавия пели-
кан е един от двата вида пе-
ликани, срещащи се в стра-
ната ни. Той е сред най-ед-
рите български птици, с 
дължина на тялото от 160 – 
180 см и размах на крилете 
270 – 320 см. Включен е в 

Червена книга на България 
в категорията „Критично за-
страшен“.

Ценова припомни, че има 
стартирана и дарителска 
кампания за къдроглавия 
пеликан, а целта на стено-
писа е да привлече внима-
нието на колкото се може 
повече хора, които да се 
включат в нея. Или поне да 
научат повече за тази пти-
ца.

Опитвам се извън кауза-
та да вляза в кухнята на 
правене на един такъв ули-
чен проект, и то от двама 
души. „Като цяло каквото 
имаме да си кажем за про-
екта, го изговаряме преди 
да започнем работа на сте-
ната. След това въпросите 
са много малко. Но и когато 
се създава самият проект, 
не може да се каже, че ня-
кой надделява. Няма разде-
ление. Блестящо сме стико-
вани. По-скоро се допълва-
ме, отколкото да си проти-
воречим“, казва бургазлия-
та.

По негови думи стрийт 
културата като цяло има бъ-
деще у нас. „Надявам се в 
Бургас също да се развива, 
но искам да подчертая, че 
тя не зависи само от хора 
като нас – от творците. За-
щото ние сме едни изпълни-
тели. Но докато стигнем до 
изпълнението на един про-
ект, има много други факто-
ри: трябва някой да ни раз-
реши, т.е. съгласуване с Об-
щина, има процес на ре-
монт, търсене на финанси-
ране… Като цяло е сложно. 
Но искам да подчертая, че в 

никакъв случай не е невъз-
можно“, обяснява Даниел. 

„Реакциите на хората, 
особено на тези, които жи-
веят в блоковете наоколо, 
са прекрасни“, споделят 
двамата художници. Всички 
се радват на младите мом-
чета, които рисуват и пре-
връщат грозната стена в 
малка приказка. „Никой ни-
що лошо не ни каза докато 
работехме, защото всички 
помнят в какъв неугледен 
вид беше стената. Особено 
хората, които живеят наоко-
ло – бяха направо възхите-
ни, защото на тях явно им е 
писнало да гледат тази гро-
зотия“, подчерта Даниел.

Любопитен факт е това, 
че съдбата на стената не е 
много ясна. Възможно е тя 
да бъде разрушена, защото 
има проект цялото това 
пространство да се проме-
ня в парк. Но пък е решено 
да се направи стенописът 
точно на това място, защо-
то е атрактивна локация. 
Стотици минават всеки ден 
оттук и вече ще се радват 
на красивото пано. Вижда 
се от автобусите и колите, 
които преминават по бул. 
„Демокрация“, радват му се 
хората, които са се запъти-
ли към морето. Дава надеж-
да на онези, които отиват в 
здравното заведение.

Като допълнение ще бъде 
монтиран QR код и чрез не-
го ще може да се прочете 
повече за пеликаните. А 
чрез друго приложение пти-
ците ще се раздвижат.

Тандемът Николай – Да-
ниел преди броени дни е 

завършил и друг проект в 
училище „Отец Паисий“, 
който е финансиран от На-
ционален фонд Култура и 
също скоро ще бъде от-
крит.

И двамата млади худож-
ници са на едно и също 
мнение, че по-лесно се ра-
боти, когато са двама, осо-
бено когато се правят таки-
ва мащабни проекти. И ог-
ромният синхрон, който 
имат, им помага неимовер-
но много в работата, както 
по създаването на проекта, 
така и при осъществяване-
то му.

„Работим от над 10 годи-
ни заедно вече. Дори не се 
налага много да коментира-
ме предварително нещата“, 
казва Николай. Той се из-
дава, че негов любимец 
сред всички нарисувани 
птици е този, който яде ри-
ба.

Момчетата са категорич-
ни, че стрийт културата се 
налага все повече и ще има 
възможност за развитие на 
нови проекти и край море-
то.

Макар единият да е от 
Ямбол, другият от Бургас – 
те са се намерили в Сливен 
в гимназията, това разказ-
ват като малка шега, защо-
то имаше години, в които 
особено изразена бе конку-
ренцията между Ямбол и 
Сливен, като два съседни 
града, а Бургас им бе нещо 
като по-голям брат.

„От деца, от 14-годишни 
сме заедно. От училището. 
Плановете ни са и да про-
дължим да сме тандем, за-

щото резултатите показват, 
че се справяме прекрасно“, 
призна Даниел Дубаров.

Сред присъстващите, ле-
ко встрани, с блага усмивка 
на лицето, дошъл да се по-
радва на успеха на сина си 
бе и Николай Дубаров, ху-
дожник с утвърдено име в 
Бургас, в страната и чужби-
на. Той подчерта, че и две-
те му деца – и Даниел, и 
сестра му, вървят по него-
вия път  - художници са, 
преминали през всички ета-
пи на обучение.

„И двамата имат прекрас-
на подготовка, спазват пра-
вилата в монументалното 
изкуство. В монументална-
та работа важното е не са-
мо да нарисуваш нещо, но 
и да се съобразиш със сре-
дата, в която го правиш, за 
да има ефект. Не може на-
всякъде. Мога да кажа, че 
Бургас е град за пример. 
Ние сме от малкото градо-
ве, където има не само дух, 
но и прекрасна физическа 
среда. Стрийт културата е 
свързана с опазване при-
родата - екология дори в 
градска среда“, обяснява 
Дубаров - старши, който бе 
и главен художник на общи-
на Бургас.

А събирането на поколе-
нията, както при творците, 
така и при публиката, която 
бе част от празника, доказ-
ва, че в града ни има неви-
дими нишки, които обвърз-
ват хората, без оглед на въз-
растта, в едно цяло. Има 
идеи, които младите претво-
ряват в реалност, а по-зре-
лите им се наслаждават.

Да нарисуваш пеликан -  
един от новите символи на Бургас
Даниел Дубаров и Николай Димитров 
превърнаха грозната стена до  
Трета поликлиника в красиво пано
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ПрофесиЯ

Пеликанът, любимец на Даниел ДубаровДаниел и Николай

Радостина Ценова от фондация „Биоразно- 
образие“



Соня КЕХЛИБАРЕВА

В началото на миналия 
век Айтоската община 
назначава като архитект 
Рикардо Тоскани. Възло-
жено му е за задача да 
направи нов градоус-
тройствен план на града. 
Това е времето, когато 
градът се развивал като 
околийски център. Об-
ществени сгради и къщи 
на заможни айтозлии от 
това време носят отпе-
чатъка на модерните сти-
лове неоренесанс, сеце-
сион и неокласицизъм. 
Градът се е славел и със 
своята каменоломна, от-
където се е добивал зе-
леният айтоски камък - 
андезит. Заради лесната 
му обработка е бил пред-

почитан материал за ос-
нови на административ-
ни, търговски и държав-
ни сгради както в райо-
на, така и в страната. В 
града е имало камено-
делско училище, където 
със своя почерк са се 
наложили учители от 
прочутата чешка школа. 
Точно този камък е изби-
рал Тоскани по-късно да 
съгради своите сгради в 
Бургас и Поморие.

През 1900 г. Тоскани 
получава поръчка от Ди-
митър Греков за план и 
строеж на фамилна къ-
ща. Греков е собственик 
на големи мандри и из-
вестен търговец на млеч-
ни продукти. Продукция-
та му намира пазар и в 
Гърция. Тоскани се съо-

бразява с же-
ланието на по-
ръчителя и във 
външния вид 
на дома впли-
та класически 
гръцки еле-
менти. Четири 
т р и м е т р о в и 
каменни коло-
ни в дорийски 
стил, с пре-
цизно изсече-
ни канелюри 
от айтоски ка-
мък, поддър-
жат триъгъл-
ния фронтон 
над входната 
врата.Те са 
поставени на 
четириъгълни 
постаменти, 
завършващи с 
капители, обо-
гатени с деко-
ративна укра-

са. През 1902 г. Тоскани 
повтаря тези колони и в 
сградата на търговеца 
Никола Хатев от Бургас. 
Фасадата на къщата е 
обогатена с каменни стъ-
пала със солиден пара-
пет, отвеждащи до кра-
сиво орнаментирана 
дървена входна врата. 
Вътрешното разпределе-
ние е салон, водещ към 
четири стаи. Стените и 
таваните са били изпи-

сани от гръцки зографи, 
приятели на собствени-
ка. Отвън прозорците са 
декорирани с балюстра-
ди. Сутеренът е просто-
рен, с висок таван и про-
зорци за проветрение. В 
него първоначално са 
съхранявали готовата 
продукция от кашкавал и 
сирене, а по-късно Зум-
палов е държал големи 
делви, пълни с пшеница. 

Димитър Греков имал 

две дъщери. По-голяма-
та - Йорданка (1891-1953), 
се омъжва за Петър Зум-
палов от с. Байлово, Со-
фийско, първи братов-
чед на писателя Елин 
Пелин. Завършва агро-
номство в Земеделската 
академия в Табор, Че-
хия. По препоръка на 
свой приятел идва в Ай-
тос да купува ниви, за да 
развива земеделие. Ста-
ва един от едрите земе-
делци в района, произ-
водител на пшеница. Бил 
е директор на Девиче-
ското земеделско учили-
ще в града. За младото 
семейство Зумпалови 
през 1934 - 1935 г. по-
строяват нова двуетаж-
на къща на калкан със 
старата.

През 1950 г. Зумпалов 
влиза доброволно в но-
восформираното ТКЗС, 
заедно с инвентара, вър-
шачката и нивите си. Ра-
ботил е 6 месеца, като е 
смятал, че нещата ще се 
запазят постарому, но 
когато вижда как за ед-
на нощ ябълковата му 
градина е изсечена и е 
обявен за кулак, той не 
преживява този момент 
и умира през 1951 г. Съ-
пругата му го надживява 
само с две години. 

През 1992 г. къщата е 
продадена от дъщерята 
на Зумпалови - Радка 
(1915-1997), на нови соб-
ственици. Втората къща 
е съборена. Етажът е 
преустроен и през годи-
ните изпълнява различ-
ни функции: магазин за 
платове, след това банка 
и накрая кафене в при-
земния етаж. Къщата на 
знаменития архитект все 
още се намира на Зум-

паловия площад. Голям 
бор закрива красивата й 
фасада.

В Айтос е останал бе-
гъл спомен,че италиан-
ският архитект Тоскани 
е автор на две сгради - 
Зумпаловата къща и ча-
совниковата кула в цен-
търа. 

Благодаря на внучката 
на Петър Зумпалов - Йор-
данка Петрова, която е 
съхранила снимки и спо-
мени за своите родстве-
ници. Без нея нямаше 
как да бъде написана та-
зи история.

Зумпаловата къща в Айтос  
е проектирана от италианеца Тоскани
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АрхиВ
Зумпаловата къща  
в Айтос е проектирана 
от италианеца Тоскани

Димитър Греков в центъра с жена Радка и дъще-
рите и зет си ЗумпаловСем. Зумпалови в къщата, строена през 1936 г.

Прозорец от фасадата

Две от четирите колони

Петър Зумпалов с жена си Йорданка и дъщеря си Радка 
1918 г.

Дъщерята Радка Зумпалова, по мъж -  
Николова

Зумпаловата къща, ноември 2022 г.



Георги РУСИНОВ

Множество спортни ме-
роприятия ще се проведат 
в Бургас в дните преди Ни-
кулден и на самия празник. 
Свети Никола е покровите-
лят на морския град и праз-
ничната програма на Общи-
ната винаги е богата откъм 
събития, включително и 
спортни.

На 3 и 4 декември от 9:30 
часа в спортна зала „Мла-

дост“ ще се проведе детски-
ят турнир „Никулден“ по ху-
дожествена гимнастика. 
Организатор е КХГ „Черно-
морец“. От 11:30 часа в не-
деля на футболното игрище 
на „Парк Арена“ ОЗК пък 
ще се състои детски турнир 
по ръгби „Свети Николай Чу-
дотворец“. Организатори са 
от ръгби клуб „Моряците“.

На самия празничен ден 
– 6 декември, ни очакват ня-
колко турнира. От 9:00 часа 

ще наблюдаваме баскет-
болния турнир за деца в 
спортна зала „Бойчо Брън-
зов“. В 10:00 часа стартира 
традиционното състезание 
по плуване, организирано 
от плувен клуб „Метропол“ 
– „Купа Бургас“. Мястото на 
провеждане е „Парк Арена 
ОЗК“. В същото време, в за-
ла „Младост“, клуб „Джаве-
лин“ организира турнир по 
вдигане на тежести за хора 
с увреждания.

„Черноморски фар“

Волейболистите на „Дея 
спорт“ (Бургас) гръцкия гранд 
„Олимпиакос“ (Пирея) в пър-
вия 1/8-финал от третия по си-
ла европейски турнир - Купа-
та на претендентите. Водени-
ят от Венцислав Симеонов 
тим отстъпи на съперника с 
0:3 (19:25, 22:25, 18:25) в пър-
вия двубой помежду им, изи-
гран в зала "Мелина Мерку-
ри".  

Реваншът е на 13 декември 
(вторник) в зала "Младост" в 
Бургас. „Дея спорт“ ще тряб-
ва да запише задължителна 
победа с 3:0 или 3:1, за да 
стигне поне до т.нар. "златен" 
гейм, пише bgvolleyball.com. 
Старши треньорът Венцислав 
Симеонов заложи на разли-
чен състав, в сравнение с 
предходните двубои.

Стартов състав:
„Дея спорт“: Борислав Ни-

колов, Тодор Вълчев, Самуил 
Вълчинов, Стефан Чавдаров, 
Денис Чавдаров, Димитър 
Дулчев, Мартин Иванов - ли-
беро (Валентин Братоев).  

Двубоят не стартира по 
особено добър начин за род-

ните представители, след ка-
то домакините поведоха с ог-
ромна преднина (8:2). Посте-
пенно обаче момчетата на 
Венцислав Симеонов скъси-
ха дистанцията, като успява-
ха на моменти да бъдат рав-
ностойни с противника. На-
чалният удар бе ключов за то-
ва, но воденият от Алберто 
Джулиани тим надделя. 

Във втората част бургазлии 
подобриха представянето си, 
като в ключовите моменти 
(20:20) се "залепиха" за гръц-
кия гранд. Въпреки това не 
успяха да го преодолеят и 
"червено-белите" увеличиха 

аванса си. 
Третият гейм тръгна рав-

ностойно (4:4), след което до-
макините постепенно се от-
къснаха и запазиха стабилна 
преднина, която се запази до 
края. Така „Олимпиакос“ за-
писа чист успех и улесни за-
дачата си в реванша.

Най-голям актив записа Ди-
митър Дулчев с 15 точки (1 
блокада), Валентин Братоев 
добави 9 точки (2 аса). За съ-
перника Тончек Щерн бе над 
всички с 19 точки (2 аса, 2 
блокади), Рафаил Кументакис 
приключи с 12 точки (4 блока-
ди). 
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Треньорът на ФК „Черноморец“ 
Веселин Великов заяви, че предсто-
ят сериозни промени в отбора. „Аку-
лите“ финишираха на четвърто мяс-
то през есенния полусезон, на 6 точ-
ки от лидера „Несебър“.

„Ако бяхме били „Несебър“ и „Ги-
гант“, щяхме да сме първи. Допус-
нахме и грешка с „Берое“ дубъл. За-
губихме точки. Вече мислим за зим-

ната подготовка и за селекцията. 
Ще има сериозни промени. Ще бъ-
дат освободени играчи, поне пети-
ма засега. Ще привлечем нови фут-
болисти, които да вдигнат нивото и 
да отговарят на изискванията и 
марката на „Черноморец“. Ще се бо-
рим за влизане във Втора лига с 
всички сили и до последно“, комен-
тира Великов за „Кота спорт“.

В „Черноморец“ ще има 
чистка на играчи

Чф

„Созопол“ ще изиграе 8 контроли през зимната пауза
ФУтБОЛ

Георги РУСИНОВ

ФК „Созопол“ ще изиграе 
8 контролни срещи през зим-
ната пауза. Това съобщиха от 
ръководството на клуба, ка-
то добавят, че датите са оп-
ределени, а в момента се 
уточняват и съперниците.

Новата зимна подготовка 
на отбора ще започне в 14.00 
часа на 05.01.2023 г. на „Аре-
на Созопол“. В първите дни 
тренировките ще бъдат съче-
тани и с извършването на ме-
дицински прегледи на футбо-
листите. Освен контролните 
мачове са предвидени и дву-

разови тренировки за игра-
чите на „небесносините“.

Спортно-техническото ръ-
ководство на клуба не щади 
време и усилено работи по 
селекцията на отбора. Разго-
варя се с футболисти, които 
да вдигнат доста нивото на 
отбора и с много работа той 

да си намери достойно мяс-
то в крайното класиране! Не-
що, в което ФК „Созопол“ е 
убеден, че ще постигне и 
„Арена Созопол“ отново да 
стане непревземаема кре-
пост! Само „Созопол“!“, на-
писаха от клуба, който след 
изиграването на есенния по-
лусезон се намира на послед-
ното, 18 място в класирането 

с 13 точки, на 6 от 14-ия 
„Янтра“ (Габрово), който е 
над чертата на изпадащите. 

Клубът официално се раз-
дели с юношата на ЦСКА-Со-
фия Тома Ушагелов. Прекра-
тяването на договора му е 
станало по взаимно съгласие 
между двете страни.

„Клубът му благодари за 
свършената от него работа с 

екипа на „небесносините“ и 
му пожелава успех в следва-
щите му предизвикател-
ства!“, коментираха от ръко-
водството. 

Слухове пък пращат сина 
на Вили Вуцов – полузащит-
ника Петър Вуцов, в „Кру-
мовград“. Новината не е по-
твърдена официално от „Со-
зопол“.

„Дея спорт“ се препъна  
в Гърция с „Олимпиакос“

ВОЛЕЙБОЛ

„Небесносините“ са на последното 18-о място на полусезона

Клубът се разделя с Тома Ушаге-
лов

Слухове пращат сина на Вили Вуцов – 
Петър, в „Крумовград“

Турнири в Бургас за Никулден

ПОКАНА

от Ликвидационния съвет 
на ЗКПУ "ЗЛАТЕН КЛАС" - В ЛИКВИДАЦИЯ 

за получаване на дивиденти
Адрес: гр. Бургас, кв. "Ветрен", ул. "Пирин" №5

Каним всички член-кооператори да получат лично допълнител-
но изплащане на дивиденти от 08.12.2022 г. до 20.12.2022 г. 
всеки работен ден във времето от 10.00 ч. до 15.00 ч., съглас-
но взети решения от общо събрание на 26.03.2022 г. или да зая-
вят банкова сметка на e-mail: zlaten.klas@abv.bg.

Дивидентите ще се изплащат при стриктно спазване на всички 
противоепидемични мерки - отстояние на 2.5 м един от друг на ко-
операторите.

От Ликвидационния съвет

за РЕКЛаМа
056 82 54 35
0878 424 698
www.faragency.bg 
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„Черноморски фар“

След 2 години без декемврий-
ски празненства заради вируса 
К-19, екипът на Община Бургас 
с голямо желание организира 
предстоящия Никулден. Защото 
знае, че за да съществува общ-
ност и дух, хората на един град 
трябва да имат своите момен-
ти, в които да са заедно.

И така, тази година бургаз-
лии ще имат възможността да 
се насладят не на един, а на це-
ли два никулденски концерта. 
Единият ще е на оригиналната 
дата 6 декември, когато ще бъ-
де включено и осветлението на 
празничната елха. Вторият ще 
е на 7 декември. Мястото и на-
чалният час са едни и същи – 
пл. „Тройката“, от 17.30 часа.

Поканените артисти, които 
ще видим на сцената, са много 
на брой и любими на различни 
поколения българи. Така че ще 
има по нещо за всеки.
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11 
съ

Шедьоври на б

Два концерта за Никулден 

„Морски песъчинки“ 
представят петия си албум

ВЪЗПОМЕНАНИЕ
На 2 декември 2022 година се навършват 

ДЕВЕТ ТЪЖНИ ГОДИНИ 
без прекрасната съпруга,  
майка и баба

ИВАНКА  
ГЕОРГИЕВА 
ЯНКОВА
Добрите спомени 
за теб живеят 
в нашите сърца.
Почивай в мир! 
Липсваш ни! 
Обичаме те!

От семейството

WWW.faragency.bg

Следете новините 
в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички 

смарт устройства

6 декември
17:30 часа

Площад „Тройката“

Празничен Никулденски концерт и включване свет-
лините на коледната елха

С участието на: Братя Аргирови, бургаската рок гру-
па FOUR, Мариана Добрева и Михаела Михайлова от 
бургаската група „Силует“, бургаският световноизвес-
тен вокален ансамбъл „Фортисимо“, бургаският Джей-
сън Момоа – Калоян Николов, който прави фурор и е 
финалист в тазгодишното издание на „Гласът на Бъл-
гария“, Бургаският духов оркестър, Хор „Милка Стое-
ва“, Стоян Памуков и DJ Pancho

Водещ: познатата ни от малкия екран Гергана Стоя-
нова, също родена в Бургас

  
7 декември
17:30 часа

Площад „Тройката“

Никулденски концерт – 2-ра част
С участието на „Трамвай №5“ – неостаряващият Петко 

Петков с красивите си момичета
И „Дийп Зоун Проджект“
За финал на тази вечер Диан Соло ще представи и 

собствен диджейски сет за най-младите


	02-05.12.2022 - 82
	1
	2-3
	4-5
	6
	Aitos-02-05.12.2022
	Sozopol-02.12.2022-final1
	15
	16
	17
	18
	19
	20


